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TANEC 
V CASCADE
MOST – V hotelu Casca-

de zahraje 16. března od 15 do 
17.30 hodin k tanci a poslechu 
pro seniory country skupina 
Stará sešlost. Vstupné je zdar-
ma.

PTAČÍ  
VÝSTAVA

MOST – Až do 31. břez-
na můžete v Městské knihov-
ně Most navštívit výstavu O ro-
rýsech, jiřičkách a vlaštovkách. 
Jedná se o osvětovou výsta-
vu autorky Kateřiny Rybové 
o ochraně těchto ptáků v lid-
ských sídlech. Součástí výstavy 
je hra Zachraň ptáčky v ulicích. 
Vstupné je zdarma.

BIO SENIOR
LITVÍNOV/MOST – Cita-

dela Litvínov promítne 26. břez-
na od 10 hodin nejen pro seni-
ory českou komedii V dobrém 
i ve zlém. Vstupné je 150 Kč. 
Stejnou komedii promítne ne-
jen pro seniory 19. března od 
14 hodin kino Kosmos Most. 
Vstupné 80 Kč.

ean

MOST – Za několik málo týdnů vypukne v dolní části parku Střed velkolepá investiční 
akce. Výstavba nové sportovní haly, která rozšíří kapacity i možnosti pro sportování.   

Už na přelomu dubna a května by se 
mělo „kopnout“do země  vedle stávající 
sportovní haly. Zahájena tu bude výstavba 
nové sportovní haly. Vybrán je už zhotovi-
tel. „Do zakázky se přihlásilo deset uchaze-
čů. Vyhrála společnost Herkul, protože da-
la nejnižší nabídku, a to ve výši 152 milio-
nů korun bez DPH,“ informoval primátor 
Marek Hrvol. Vedení města má ale vý-
hrady kvůli jiným akcím, které tato spo-
lečnost ve městě realizuje. Jednalo pro-
to s předsedou představenstva společnos-
ti Herkul, a.s. „Nejsme spokojeni s někte-
rými akcemi, které realizuje Herkul. Kvůli 
této špatné zkušenosti máme obavy, aby vše 
u nové sportovní haly proběhlo tak, jak má. 
Chtěli jsme se proto ujistit,“ podotkl primá-
tor. Zdůraznil, že pro město se bude jed-
nat o velmi důležitou akci a zájmem radni-
ce proto je, aby dodavatel zvládl vše plynu-
le bez komplikací. „V rámci veřejné zakáz-
ky jsme měli tvrdé kvalifikační předpoklady, 
které nemůže splnit nějaká garážová firma, 
ale naopak velké firmy, které mají tým, refe-
rence na podobný typ staveb apod.,“ podot-
kl. Uchazeč na druhém místě nabídl zhru-
ba o 20 mil. Kč vyšší cenu. Nabídka od 
společnosti Herkul se vešla i do předpo-

kládané hodnoty zakázky 160 mil. Kč bez 
DPH. Město bude usilovat o dotaci, a to ve 
výši maximálně 90 mil. Kč.

„Nájemci hlídaného parkoviště již dostali 
výpovědi a vše je připraveno, aby se mohlo 
začít,“ ujistil Marek Hrvol. Stavba by  měla 
trvat zhruba dva roky.  „Stavba jako taková 
by neměla chod stávající haly nijak ohrozit, 
nicméně je třeba pamatovat na to, že bude 
probíhat v sousedství současné haly, parku 
Střed, křižovatky s ulicí Bělehradskou, kde 
je frekvence provozu i chodců, takže vše bu-
de muset být důkladně zajištěno tak, aby to 
chod okolního prostranství narušilo co nej-
méně,“ upozornil první muž města.

Výstavba nebude prý úplně jednoduchá, 
proto si město určilo i svého projektového 
manažera, který by měl na stavbu dohlížet. 
„Hala se bude stavět podle návrhu s atypic-
kou střechou ve tvaru korunek, což bude ta-
ké nejnáročnější část stavby. Bude vyžado-
vat náročnou a pečlivou práci. I proto bu-
de na stavbu dohlížet náš projektový mana-
žer, obdobně jako u Repre, kde se nám to 
osvědčilo. Chceme mít i zde člověka, který se 
bude projektem zabývat, kontrolovat stav-
bu a konzultovat to s námi i dalšími subjek-
ty,“ dodal primátor.                                  (sol)

Brzy začne velkolepá stavba
Zakázka na novou halu se zdviženým prstem

Přijďte pozorovat 
NEVŠEDNÍ ÚKAZ

MOST - Hvězdárna na hradě Hněvín připravuje pro veřejnost 
29. března bezpečné pozorování částečného zatmění Slunce. 

Zatmění Slunce bylo možné sledovat naposledy před rokem a půl.  
Astrologové předpovídají, že pro pozorování, které bude možné 
pouhým okem, budou velmi příznivé podmínky. Vidět bude  po celé 
Evropě, v severovýchodní Americe a v části Asie. Částečné zatmění, 
při kterém Měsíc zakryje až 22 procent slunečního disku se odehra-
je  okolo poledne. Zatmění začne kolem 11.30 hodin a skončí kolem 
13. hodiny. Jeho maximum proběhne v době 12.15 – 12.25 hodin. 
Úkaz se sleduje  přes speciální filtr pro ochranu zraku. 

Na úkaz se lidé mohou podívat i sami z domova. Do roku 2030 se 
dočkáme ještě čtyř částečných zatmění. Nejvýraznější bude 12. srp-
na 2026, které bude navíc ve Španělsku pozorovatelné jako úplné, 
což bude do roku 2081 nejbližší úplné ke střední Evropě.

Městská knihovna Most uvede 27. března od 16.30 hodin pořad 
Hvězdy v knihovně, tentokrát s názvem Zatmění Slunce a jiné ne-
beské úkazy. Promítání a povídání o tom, co můžeme vidět na jarní 
hvězdné obloze, je určeno pro dospělé a děti od 7 let. Promítání se 
uskuteční v kinosále knihovny. 

 (nov)

Dlouho očekávaná stavba nové sportovní haly se za pár týdnů stane realitou. Přijde na 152 milionů bez DPH a hotová by měla 
být zhruba za dva roky.



Na Aquadromu se nainstaluje nová  
třídráhová venkovní skluzavka

MOST – Návštěvníci mosteckého 
Aquadromu se v létě svezou na 
nové skluzavce. Kromě toho se 
plánuje nová vířivka, moderni-
zace dětského whirlpool bazén-
ku a nová bude i vstupní hala.  

Technické služby města 
Mostu mají za úkol na novou 
sezónu pořídit na Aquadrom 
novou skluzavku. „Zadali jsme 
technickým službám podlimit-
ní zakázku na zajištění dodáv-
ky nové venkovní trojskluzav-
ky. Velmi nám záleží, a apelo-
vali jsme na to, aby se dodávka 
stihla ještě před hlavní sezó-
nou. Skluzavka by se měla na 
Aquadromu instalovat  v květ-
nu nebo červnu,“ uvedl mostec-
ký primátor Marek Hrvol. Stá-
vající skluzavka je už na hranici 
životnosti a je také nebezpeč-
ná. Nevyhnuly se jí ani úrazy.  
„Nová skluzavka bude nerezová 
a založena na jiné technologii, 
proto i cena bude vyšší, než bý-
vá obvyklé,“ konstatoval primá-
tor. Není to ale jediná novinka, 
která se letos plánuje. Potře-
ba bude vyměnit i další tech-
nologie, které již ztrácejí svou 
funkčnost. V současné době se 
opravují venkovní toalety a so-
ciální zázemí. Během roku by 
se měla ve vnitřním areálu vy-

měnit vířivka za novou, nere-
zovou. Stávající již dosluhu-
je. „Zajištěno bude větší pohod-
lí, bezpečnost a delší životnost, 
stejně jako u skluzavky,“ podot-
kl Marek Hrvol.

Pořizovat se bude nové 
ochlazovací zařízení pro whirl-
pool bazének, které již neplní 
svou funkci, a nesplňuje hygi-
enické normy. Provede se ta-

ké oprava stříšky vodního hra-
du na dětském venkovním ba-
zénu. Podepsaly se na ní pově-
trnostní vlivy. Neposledně je 
v řešení kupole tobogánu. Ta 
je problematická zejména kvů-
li zatékání. „V rámci chysta-
ných oprav se chystá i moder-
nizace vestibulu. Opraví se po-
kladny, sedací části a další zaří-
zení. Vše by se mělo stihnout do 

konce tohoto roku. Budeme se 
snažit udělat vše tak, aby práce 
mohly probíhat nejlépe během 
pravidelné odstávky, která bý-
vá v letních měsících. Provozní 
doba koupaliště tedy může být 
omezena, bude záležet na do-
dávkách. Nepůjde ale o nic dra-
matického, takže se návštěvníci 
nemusejí obávat,“ ujistil primá-
tor.                                        (sol)
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Městská knihovna Most zve na přednášku:

úterý 18. 3. 2025 od 17:00

Městská knihovna Most                   tel.: 476 768 819                      www.knihovnamost.cz

Vstupné 80 Kč / 40 Kč registrovaní čtenáři MKM.

Jak může péče o střevní mikrobiom 
ovlivnit imunitu, mozek, psychiku, 
náladu a předcházet civilizačním 
nemocem jako je např. Diabetes, 
nemoci pohybového aparátu, 
onkologické onemocnění atd. 
Dále pak jaký má vliv zdravé 
stravování a pohyb na tělo. 

Přednáší: Karolina Strunz.

STŘEVA JAKO DRUHÝ MOZEK

Vivat Vivaldi a další
MOST - Festivalový orchestr Petra Macka zahájí 17. března jarní se-
zónu koncertů vážné hudby v mosteckém divadle „Vivat Vivaldi“.

Na programu je Čtvero ročních dob pro sólové housle a smyčcový 
orchestr. Účinkuje houslový virtuos Roman Patočka, violoncellový 
virtuos David Pětruška a sporánista Frédirique Friess. Zazní sklad-
by A. Vivaldiho a dalších. Diriguje Martin Peschík. Koncert začíná 
v 19 hodin, vstupné je 300 Kč.                                                        (nov)

Parkury ve Svinčicích
SVINČICE – V obci Svinčice se 15. března konají Jarní halové parku-
rové závody.

Na programu jsou skokové soutěže od začátečníků až po pokroči-
lé, takže na své si přijde každý jezdec bez ohledu na úroveň. Připra-
veno je občerstvení pro všechny návštěvníky a sportovní zábava pro 
celou rodinu. Přijďte podpořit své oblíbené jezdce a případně vyhrát 
i nějakou cenu. Akce začíná v 10 hodin.                                         (nov)

Nová hala nabídne nové možnosti
MOST – Nová sportovní hala by se měla stát nedílnou součástí té 
stávající, s kterou bude propojena podzemním tunelem. Nabídne 
nové možnosti a rozšíří potřebné zázemí a kapacity.

Bude také menší než hala sou-
časná, a především energeticky 
výrazně úspornější. „Budeme ji 
moci využívat pro tréninky všech 
halových sportů, ale i pro školky, 
dorostence, kteří nyní chodí do 
velké haly. Nebude se tak vytápět 
zbytečně prostor s hledištěm pro 
1 300 diváků. Součástí bude také 
nová posilovna, sociální zázemí 
a šatny,“ vyjmenoval Petr For-
mánek, ředitel Sportovních are-
álů Most, pod něž bude zařízení 
spadat. Ty si od nové haly slibu-
jí větší možnost zapojení sportů, 
nejen házené, která z velké části 
vytěžuje stávající sportovní ha-
lu. „Máme tu i další sporty, ne-
jen házenou, ale také basketbal, 
florbal i další házenkářské oddíly 

apod. Bude to další možnost pro 
sportování ve městě,“ říká Pe-
tr Formánek. Součástí nové ha-
ly bude také tribuna pro 300 di-
váků. Sportovní stánek bude mít 
také certifikaci pro většinu halo-
vých sportů, takže tu bude mož-
né hrát různá prestižní utkání. 
„Momentálně musejí sportov-
ní oddíly kvůli nedostatku mís-
ta využívat sportoviště jinde, což 
nás mrzí. To by se mělo díky nové 
hale vyřešit,“ věří primátor Ma-
rek Hrvol.  

Nová sportovní hala by se 
měla implementovat do životní-
ho koloritu všech sportů. „Na-
ším záměrem nebude vyprázd-
nit stávající sportovní halu, ale 
naopak obě účelně propojit, aby 

vznikl jeden fungující a harmo-
nický celek. Chceme do obou hal 
přilákat co nejvíce dětí a mláde-
že ke sportu. Ve velké hale bude-
me moci pořádat i řadu prestiž-
ních celorepublikových sportov-
ních akcí, pro které se tu dosud 
špatně hledalo místo, právě kvůli 
její vytíženosti. Budou se tu moci 
také častěji konat například kon-

certy a další akce,“ podotýká ře-
ditel Sportovních areálů Formá-
nek a zároveň dodává: „Na no-
vé hale jsme spolupracovali s re-
nomovanou projekční kanceláří. 
Profesionální tým nás ve spoustě 
věcí vyslyšel a snažil se nám vy-
jít vstříc. Věřím, že výsledek bu-
de stát za to.“                              

(sol)  

Součástí nové haly bude také tribuna pro 300 diváků.

Statutární město Most – Magistrát města Mostu
hledá do pracovního týmu nové kolegy 

či kolegyně na pracovní místa:

vedoucí oddělení, 
oddělení veřejných 

zakázek, odbor 
investic
na dobu neurčitou

Informace poskytne: Ing. František Jirásek – tel. 477  001  233 
Přihlášky podávejte do 12.00 hodin dne 19. 3. 2025.

Podrobné informace k výběrovému řízení včetně benefitů 
najdete na webu města www.mesto-most.cz/zamestnani.

Výměna třídráhové venkovní skluzavky přijde na 4,5 mil. Kč.

Most ke kostelu znova uzavřen!
MOST – Most k děkanskému kostelu se v těchto dnech znovu uza-
vře. Čeká ho druhá část opravy.  Řidiči budou muset po objížď kách 
vydržet až do prázdnin.

Znovu hrozí dopravní ko-
laps u mosteckého muzea na 
okružní křižovatce a napojení 
ulic Chomutovská a ČSA. Ta-
dy se totiž sjíždějí řidiči z růz-
ných směrů, jak ze čtyřpruhu 
I/13, tak i z ulice ČSA, od jezera 
Most, ale i od nádraží a okruž-
ní křižovatku doslova „zašpun-
tují“. Situaci teď zhorší prá-
vě i uzavření mostu Rico, kte-
rý je jednou z „únikových“ cest, 
kudy mohou jet řidiči ze smě-
ru od jezera, Braňan či Marián-
ských Radčic a vyhnout se tak 
kritickému úseku. Město zaha-
juje druhou etapu rekonstruk-
ce mostu Rico. Po objížďkách 
bude muset i městská hromad-
ná doprava. Pěší se přes most 
ke kostelu ale dostanou. „Prv-
ní etapu, tedy opravu lávky pro 
pěší a cyklisty, jsme zrealizova-
li a úspěšně dokončili v loňském 
roce. Práce jsme ale museli na 
zimu přerušit. Teď na jaře už 

můžeme zahájit práce na dru-
hé etapě, kdy se opraví silnič-
ní část mostu,“ uvedl mostec-
ký primátor Marek Hrvol. Bě-
hem opravy dojde k odstranění 
římsy a k odhalení nosné kon-
strukce, která se rovněž opraví. 
Provedou se specializované ná-
těry a izolace. „Byli bychom rá-
di, kdyby se podařilo most do-
končit do začátku letních prázd-
nin,“ doufá primátor. Pokud se 
nevyskytnou žádné technické 
komplikace, termín by se měl 
dodržet. „Pravidelně se provádí 
technická prohlídka mostní kon-
strukce, takže v hrubých rysech 
je stav mostu známý. Nicmé-
ně do vnitřních částí konstruk-
cí nevidíme a není jasné, co nás 
čeká při jejich odkrytí. Nečeka-
ná překvapení se mohou vyskyt-
nout a u rekonstrukcí a oprav 
se s tím musí počítat,“ připustil 
vedoucí odboru investic Franti-
šek Jirásek.

Rekonstrukce mostu, kte-
rá začala loni v září, byla ne-
zbytná kvůli zatékání a znač-
nému poškození a opotřebe-
ní mostní konstrukce, která je 
tvořena deseti poli a pěti pre-
fabrikovanými železobetono-
vými nosníky. Sanovat se pro-
to musí spodní stavby, obno-
vit mostní svršek včetně izola-
ce a říms a další klíčové části 
konstrukce. 

Rekonstrukcí mostu Rico bu-
dou, až na jedinou výjimku, 
všechny mosty spadající do ma-
jetku města Mostu v dobrém sta-
vu a vyřešeny na řadu let dopře-
du. „Ve špatném stavu je už jen 
most u bloku 100, konkrétně pod-
jezd tramvají pod okružní křižo-
vatkou ‚ledvinkou‘. Ten budeme 
kompletně sanovat v rámci re-
konstrukce tramvajové trati,“ do-
dal ještě primátor Hrvol.     (sol)

Most Rico bude znovu na několik 
měsíců uzavřený.



Skatepark na Šibeníku čeká velká změna   
MOST – Skateboardoví nadšenci 
se mohou těšit na „nový“ skate-
park. Ve stávajícím se plánují zá-
sadní změny. Park by letos měl 
projít velkou rekonstrukcí za 
bezmála deset milionů korun.  

Město vyhlásilo veřejnou za-
kázku na rekonstrukci skatepar-
ku na Šibeníku. Náklady na re-
konstrukci se předpokládají ve 
výši 9,4 milionu korun. Ak-
ce by měla být spolufinancová-
na z dotací, a to až ve výši 82,5 
procent uznatelných nákladů. 
Kdy se ale podaří zakázku vy-
soutěžit, je zatím neznámou. 

V republice je totiž jen má-
lo firem, které se na tyto prá-
ce specializují. „Zatím nevíme, 
jestli bude na obzoru nějaký zá-
jemce. Doufáme ale, že se někdo 
přihlásí. Zahájení plánujeme až 
na podzim a termín přizpůsobí-
me. Jarní a letní termíny budou 
pro tyto zakázky nejspíše už za-
smluvněné. Na podzim bude 
větší prostor,“ konstatoval pri-
mátor Marek Hrvol.  

Nový skatepark by měl projít 
zásadní obměnou. Sportovní 
areály Most, které mají skate-
park pod svou správou, pro-
vedly k budoucí podobě par-
ku veřejné projednávání. „Se-

šli jsme se jak s bývalými, tak 
i současnými uživateli parku 
a vše podrobně prodiskutovali. 
Byl velký zájem i ze strany šir-
ší veřejnosti a taková účast nás 
překvapila. Řadu připomínek 
a námětů z jejich strany jsme se 
snažili do projektu zakompono-
vat, pokud to bylo možné,“ při-
blížil ředitel Sportovních are-
álů Most Petr Formánek. No-
vý skatepark zohledňuje nové 

techniky skoků a s tím souvi-
sející změnu technologií a pře-
kážek. Skateboarding je od ro-
ku 2020 zařazen mezi olympij-
ské sporty.

Park bude z betonu. „Stáva-
jící překážky byly dřevěné a má-
lo odolné. Docházelo k jejich 
rychlé degradaci. Beton by měl 
vydržet,“ ujistil Petr Formánek. 
Použít by se měla metoda stří-
kaného betonu. Tato techno-

logie nevyužívá prefabrikova-
né překážky a moduly umístě-
né na zpevněné ploše. Stříka-
ný beton by měl dát skateparku 
bezchybný povrch, vhodný jak 
pro začátečníky, tak i pro po-
kročilé. „Doba realizace by mě-
la trvat zhruba dvacet týdnů,“ 
podotkl ještě primátor Hrvol 
s tím, že práce budou probíhat 
přímo na místě.

(sol)
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Stříkaný beton zažívá boom a objevuje se ve skateparcích po celé republice stále častěji. Používá se především 
ale při stavbě tunelů, např. i u stavby nové linky D pražského metra.

Na Hněvíně vzniknou nové, náročnější ferraty
MOST - „Horolezci, horolezkyně a horolezčata“, jak se zpívá v pís-
ni Ivana Mládka, budou moci už brzy vyzkoušet nové horolezecké 
stezky na Hněvíně. Město zde totiž chystá nové okruhy ke stávajícím 
ferratám. Budou určeny jak pro děti, tak i pro náročnější lezce.  

Město usiluje o nadační pří-
spěvek ČEZu ve výši 500 tis. Kč 
na rozšíření ferrraty pod hra-
dem Hněvín. Stávající lezec-
ké stěny by se tak mohly rozší-
řit o pět nových tras s různými 
stupni obtížnosti. Projekt pod-
poří rozvoj outdoorových ak-
tivit, zlepší turistickou infra-
strukturu a zvýší bezpečnost 
návštěvníků. Nové trasy bu-
dou vybaveny ocelovými jisti-
cími lany, kotvami a stupy, které 
zjistí bezpečný pohyb v nároč-

ném terénu. Náklady vyjdou na 
970 tis. Kč.   

„Dostali jsme nabídku na 
možnost dotací pro tento záměr, 
protože jsme splnili kritéria ČE-
Zu. V rozpočtu pro letošní rok 
máme další nové ferraty a je-
jich rozvoj, proto jsme je zahr-
nuli do této dotace a podali žá-
dost. Uvidíme, jak to dopadne. 
Tak jako tak ale máme v letoš-
ním roce ferraty v plánu,“ uved-
la mostecká radní Jana Faltero-
vá Zudová.  

V současné době jsou na 
Hněvíně dva okruhy lezeckých 
stěn. Jedna se nachází v hor-
ní části svahu, pod vyhlídko-
vým altánem. Druhá, méně ná-
ročná, je níže, poblíž vodárny. 
Právě zde by se měly vybudovat 
nové trasy a vytvořit zcela no-
vý okruh. Ferraty jsou nyní ur-
čené spíše pro méně náročné. 
Město chce uspokojit poptávku, 
a proto by zde měly vzniknout 
i trasy náročnější. „Spodní ferra-
ty budou jak pro méně náročné, 
tak i pro náročnější. Jejich využi-
tí bývá často součástí programu 
různých městských akcí. Napří-
klad při Dnech magistra Edwar-
da Kelleyho. V rámci těchto ak-
cí je tu vždy i odborný doprovod. 
Vyzkoušet si je tak mohou i ti, 

kteří by se jinak sami na ferratu 
nevypravili,“ podotkla dále rad-
ní Zudová.

V minulosti se na Hněví-
ně vedle lezeckých stěn, které 
tu vybudovalo město, objevily 
i další lezecké cesty. Ty tu vybu-
dovali někteří nadšenci. Město 
je ale nechalo zrušit. „Vytvo-
řil je tu amatérsky jeden z nad-
šenců. Museli jsme je ale odstra-
nit, protože tyto stěny musejí být 
udělány tak, aby tu nikdo nepři-
šel k úrazu. Musí splňovat určité 
normy, a proto jsme tu tuto ne-
legální ferratu nemohli akcepto-
vat,“ zdůvodnil primátor Marek 
Hrvol. Dodal, že u ferrat  nechy-
bí  základní pokyny a provozní 
řád. Provozují je Sportovní are-
ály Most.                                (sol)  

Sdílená kola „pofrčí“ Mostem znovu od dubna
MOST – Mostečané budou moci už od dubna jezdit na sdílených ko-
lech. Opět s bonusem patnáct minut zdarma.

Projekt sdílených kol spusti-
lo město Most v loňském roce. 
Zájem byl ze strany veřejnos-
ti obrovský, a proto v něm bu-
de radnice pokračovat. K vy-
půjčení bude 150 kol na čtyři-
ceti stanicích. „Sezona proběhne 
ve stejném módu jako ta loňská. 
V průběhu roku  jsme rozšíři-
li stanoviště na čtyřicet. Vyhod-
nocujeme ještě dvě nebo tři sta-
nice, které byly méně využívané 
a uvidíme, zda je nepřesuneme 
na jiná místa, po kterých bude 
případně poptávka,“ sdělil pri-
mátor Marek Hrvol. Mezi nej-
více využívané stanice, kde si 
lidé kola vypůjčovali, případně 

je sem vraceli, patřil zimní sta-
dion, sportovní hala nebo třeba 
jezero Most. „Migrace kol z kop-
ce dolů je v Mostě patrná. Počí-
táme nadále se svozem, který lo-
ni zajišťovaly dvě dodávky, pro-
střednictvím nichž je zaměst-
nanci společnosti nextbike dále 
distribuovali po městě,“ doplnil 
primátor. Město je se službou 
nadmíru spokojeno.

Koncem loňského roku si ne-
chala radnice zpracovat zhod-
nocení. „Není to jen o tom, že 
jsme nadšeni, že se projekt me-
zi Mostečany ujal. Zajímaly nás 
i ostatní detaily,“ podotkl Marek 
Hrvol. Příjemně například rad-

nici překvapilo, že se lidé ke ko-
lům chovali slušně a nedochá-
zelo k  ničení. „Až na dvě výjim-
ky nebyla kola zásadně poniče-
ná. Řešily se jen drobné opravy 
v rámci možností a běžného pro-
vozu. Kola se opravovala vždy 
co nejdříve po ohlášení a zjiště-
ní závady. V tomto směru jsme 
určitě spokojeni,“ zhodnotil pri-
mátor.   

Radnice se zajímala také, zda 
kvůli projektu nepřišel doprav-
ní podnik o cestující, kteří by 
se z MHD přesunuli na sdíle-
ná kola. To se ale prý nestalo, 
což potvrdily i statistiky a šetře-
ní dopravního podniku. „ Sna-
žíme se Mostečany, ale i návštěv-
níky Mostu dostat na kola, což se 
daří. Gró přitom zahrnují vol-

né minuty zdarma, tedy pat-
náct minut na jednu jízdu. Proto 
podpora bude i nadále. Kola při-
nesla největší efekt ze všech růz-
ných opatření a projektů v cyk-
lodopravě, které se realizova-
ly,“ zhodnotil primátor. Každo-
ročně město dotuje volné jízdy 
částkou dvou milionů korun.

Řada lidí se v minulosti ta-
ké zajímala, zda se sdílená ko-
la rozšíří i o koloběžky.  „Kolo-
běžky sdílené v Mostě nemáme 
a ani o nich neuvažujeme. Kola 
jsou více organizovaná,“ doplnil 
Marek Hrvol. Jedním z důvo-
dů, proč v Mostě koloběžky ne-
chtějí, jsou i špatné zkušenosti 
a problémy, které řeší jiná měs-
ta, kde tento druh dopravy pro-
vozují.                                    (sol)   

Chcete zažít něco  
jedinečného?

Divadlo plánuje nocování a potlach
MOST - V sobotu, která 
je nejblíže 27. březnu, 
se po celé republice 
koná akce Noc diva-
del. Divadla se oteví-
rají svým divákům 
a nabízí jim nevšední 
zážitky. Městské diva-
dlo Most připravilo na 
29. března od 19 ho-
din  výjimečnou akci. 

Vzhledem k tomu, 
že letošním téma-
tem Noci divadel je 
„Sousedství“,  upro-
střed velkého jeviště 
zaplane oheň přátel-
ství, kolem kterého se 
uskuteční divadelní 
potlach. Můžete se tě-
šit na vyprávění, zpí-
vání s kytarou a mož-
ná prý dojde i na opékání buřtů. Nocovat se bude přímo na jeviš-
ti ve vlastním stanu.

V případě zájmu volejte na tel.: 777 313 298, 777 313 390 nebo 
pište na: propagace@divadlo-most.cz. Přenocování není podmín-
kou, přijít můžete jen posedět.                                                        (nov)

Vzpomínky na Marsyas
MOST – Přijďte 17. března od 19 hodin do Studia3 Ponte records za-
vzpomínat na Marsyas a Petra Kalandru, který by 10. března oslavil 
75. narozeniny. 

Kytarista Pavel Skála a violoncellista Jaroslav Olin Nejezchleba se 
s návštěvníky podělí o své vzpomínky na společně strávené roky na 
pódiích i mimo ně. Těšit se můžete na historky, zajímavosti okolo 
natáčení LP a CD, na reprodukovanou hudbu z těchto nosičů a ta-
ké na několik písniček, které zahrají živě. Petr Kalandra byl český 
hudebník, zpěvák, kytarista, hráč na foukací harmoniku a sklada-
tel. Působil ve skupinách Marsyas, ASPM, Blues Session či Čundr-
grund. Byl vyhledávaným studiovým hráčem, nazpíval také písně 
pro film Tankový prapor. Vstupenky na pořad „Než to zapomenem“ 
stojí 300 Kč.                                                                                       (nov)

Ve Studiu3 se bude vzpomínat na kapelu Marsyas a Petra Kalandru.

Magistrát města Mostu 
Vyhlašuje výběrové řízení na pozici:

vedoucí  
odboru investic

Pracovní náplň: řídí odbor investic v plném rozsahu jeho pů-
sobnosti včetně agendy investic a údržby a zadávání veřejných 
zakázek.
Obsazení pracovní pozice na dobu NEURČITOU.
Termín pro podání přihlášek  končí dne 31. března 2025  ve 
12.00 hodin.

Informace o pracovní pozici poskytne vedoucí oddělení Ing. Ol-
ga Vyleťalová: tel: 477 001 404, 734 417 237, e-mail: olga.vyleta-
lova@mesto-most.cz.

Město plánuje na Hněvíně nové, náročnější ferraty.

Výstup na ferratu je zdarma, ale je 
potřeba dodržovat návštěvní řád.
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Krajiny v divadle
MOST – V mosteckém divadle si můžete až do konce dubna prohléd-
nout výstavu „Krajiny“ malíře Štěpána Jiráka.

Oblíbeným tématem střekovského malíře Štěpána Jiráka je česká 
krajina a krajina Sudet. Expozice nabízí výběr ze starší tvorby a do-
plňuje ji o novější práce, které ještě nebyly vystaveny. Štěpán Jirák 
studoval český jazyk a výtvarnou výchovu na Pedagogické fakultě 
UJEP v Ústí nad Labem a krátce byl učitelem. Pracoval v Činoher-
ním studiu v Ústí nad Labem. Je autorem mnoha scénických výprav 
divadelních inscenací a věnoval se též kurátorství výstav v prosto-
rách divadelního klubu.                                                                           (nov)

Z tvorby malíře Štěpána Jiráka.

KOUPÍME VÁŠ BYT
 NEVÁHEJTE

Společnost MOSTECKÁ BYTOVÁ, a.s. koupí byty v osobním vlastnictví 
na území města Mostu. Výkup bytových jednotek probíhá v souladu 

s Pravidly pro výkup bytových jednotek.

Podrobné informace k výkupu poskytneme 
na tel. čísle 476 705 084.

Více informací na webu www.mostecka-bytova.cz.

Nabídka k výkupu je časově omezena a platí do vyčerpání �nančního limitu.

Zařídíme veškeré formality spojené 
s výkupem bytu 
Neplatíte žádnou provizi 
Náklady spojené s výkupem bytu 
hradí MOSTECKÁ BYTOVÁ, a.s.
Profesionální přístup
Garance seriózního chování

Duathlon se loučí
MOST – Letos na-
posledy se poběží 
legendární závod  
Krušnoman Duath-
lon, a to jako nezá-
vodní akce. Akce se 
koná 10. května a již 
je možno se rezer-
vovat. Neváhejte, 
počet účastníků je 
omezený.

Krušnoman Du-
athlon začal před 
dvaceti lety v  Čes-
kém Jiřetíně. Poté se 
přesunul do Sportareálu Klíny, kde vydržel až do současnosti. Zá-
věrečný  duathlon:  10 km na Mračném vrchu a okolí, 80 km cyk-
listiky v Krušných horách a 10 km běhu v Českém Jiřetíně a okolí. 

Jedná se o nezávodní sportovní akci bez startovních čísel, bez 
měření časů, bez zajištění a bez značení tras jak běhu, tak cyklis-
tiky. Organizátor doporučuje závodníkům někoho k sobě, kdo jim 
zabezpečí support. Veškeré informace najdete na www.krusnoman.
com.                                                                                                   (nov)

Mostecká bytová nabízí

PRONÁJEM KOMERČNÍCH PROSTOR 
V OBCHODNÍM DOMĚ V CENTRU MĚSTA
(bývalý Prior Most)

Prostory jsou variabilní s možností pronájmu 
různě velké plochy - pro stánek, obchod, 
ale i například pro výstavu či jinou akci. 
Cena pronájmu k jednání. 

Bližší informace poskytneme na tel. čísle 478 618 538 a 476 705 084 
či v sídle společnosti MOSTECKÁ BYTOVÁ, a.s., Most, J. Skupy 2522.

Město pokračuje s novým osvětlením
Vyměňují se stožáry, kabely i výbojky

MOST – Město pokračuje v modernizaci veřejného osvětlení. Nahra-
zuje  výbojky za úsporné LEDky. Kromě toho se také vyměňují elek-
trické stožáry a dosluhující a často poruchová kabeláž.  

Výměna stožárů a kabeláže je 
jednou z částí, kterou město ak-
tuálně řeší v rámci rekonstruk-
ce veřejného osvětlení. Letos se 
pustí do druhé etapy. V rámci ní 
se vymění 289 stožárů veřejného 
osvětlení ve více než dvaceti uli-
cích města. Opravy se týkají i ka-
beláže. Veřejné osvětlení v Mos-
tě tvoří přibližně 236 tisíc metrů 
kabelů. Ty bude město dávat do 
pořádku postupně. „Kabelové ve-
dení není v dobrém stavu. Nejdří-
ve musíme tento stav zmapovat 
a následně uděláme plán rekon-
strukce a každý rok vždy opraví-
me určitou část,“ nastínil mostec-
ký primátor Marek Hrvol.

Nová kabeláž se vybudu-
je v ulici Báňská a K. Biebla. 

„V těchto částech města je poru-
chové vedení a řeší se časté vý-
padky, proto se zaměříme nejpr-
ve na tyto dvě oblasti, kde dojede 
opravám kabeláže,“ uvedl pri-
mátor. Náklady na opravy stožá-
rů a kabelů vyjdou ve druhé eta-
pě město na zhruba 8,3 mil. Kč.

Rekonstrukce veřejného osvět-
lení zahrnuje také moderniza-
ci svítidel. Týká se výměny výbo-
jek za výrazně úspornější LED-
ky. „V tuto chvíli máme za sebou 
dvě etapy a letos se bude pokra-
čovat třetí,“ uvedl primátor. Na 
první dvě etapy město čerpa-
lo dotaci, která na každou před-
stavovala zhruba 10 mil.  Kč. Na 
třetí etapu dotace není ještě jis-
tá. „Programové období končí, 

takže nevíme, jestli se nám poda-
ří dotační prostředky získat. Vý-
měnu výbojek ale uděláme v kaž-
dém případě. Náklady si i tento-
krát vyžádají kolem deseti milio-
nů korun,“ připomněl primátor 
a dodal, že se v příštích letech 
čeká město ještě čtvrtá a pátá 
etapa.   

Správcem veřejného osvětle-
ní v Mostě je od roku 2023 spo-
lečnost ELTODO, a.s. ta ho pře-
vzala po firmě Siemens, která 

měla na starosti veřejné osvětle-
ní dlouhých dvacet let. vedení si 
novou spolupráci se společností 
ELTODO pochvaluje. „Smlou-
va se Siemensem byla pro město 
nevýhodná, proto se vypověděla. 
Od té doby máme značné úspo-
ry. Siemens nás stál ročně zhruba 
44 milionů korun, ElTODO ko-
lem 23 milionů korun. Ušetřené 
prostředky vracíme zpět do veřej-
ného osvětlení,“ ujistil primátor.

(sol)

Výměna elektrických stožárů se letos zrealizu-
je v ulicích Brigádnická, F. Malíka, Česká, J. E. Pur-
kyně, J. Kříže, J. Skupy, J. Ševčíka, Komořanská, 
Kpt. Jaroše, Lidická, M. Pujmanové, Marš. Rybalka, 
Obránců míru, Okružní, Pod Šibeníkem, Průjezdná, 
SNP, U Pošty, U Věžových domů, Nezvala, Nejedlé-
ho či u nádraží.

Na Autodromu Most se utkají profíci i amatéři
MOST – Mostecký autodrom bude 29. března hostit oblíbený seriál 
závodů Edda Cup. V pátek 28. března se uskuteční  Den pro veřej-
nost, tedy volné ježdění. 

Na Autodrom  Most  zavíta-
jí  ti nejlepší amatérští i profe-
sionální jezdci, kteří se utka-
jí na zdejší závodní dráze. Ed-
da Cup je šampionát nezávis-
lých závodů do vrchu. Soutěží 
se hned v  několika kategoriích 
a  vozy jsou speciálně  uprave-
ny. Závodů v Edda Cupu se mo-
hou zúčastnit pouze čtyřkolo-
vá dvoustopá vozidla se spalo-
vacím motorem. Elektromobily 
či hybridy jsou zakázané. Dě-
lí se do několika kategorií: pro-
dukční vozy, sériové vozy, ces-

tovní vozy, závodní vozy a his-
torické vozy. 

Na trati budou dvě umělé za-
táčky z důvodu nepoškození 
vozů, které mají krátké kopco-
vé převodovky. První bude po 
výjezdu z levé zatáčky po startu, 
aby se zkrátila rovinka do zadní 
partie tratě  a druhá v prostoru 
pod depem, zhruba v místech 
lehké levé před rovinkou k zá-
věrečné dvouzatáčce. Přijďte za-
žít atmosféru plnou adrenalinu 
a podpořit své favority. Vstup je 
zdarma.                               (nov)

Pavel Gál přechází do klubu SMM
MOST - Zastupitel Pavel Gál, který kandidoval do mosteckého za-
stupitelstva společně s SPD za politickou stranu Trikolora, se před 
rokem tento zastupitelský klub opustil a působil jako nezařazený. 
Nyní přechází do poslaneckého klubu Sdružení Mostečané Mos-
tu. Proč mění stranický dres a jakému tématu se chce v novém klubu 
věnovat? 

Z Trikolory mě donutil odejít 
směr, kterým se vydala  po od-
stoupení jejího předsedy Václa-
va Klause mladšího. Zajímá mě 
hlavně práce z pozice městské-
ho zastupitele, a tak nastal čas 
spojit síly s místní politickou 
organizací, která staví na stej-

ných či podobných politických 
hodnotách. Sdružení Mosteča-
né Mostu je zavedené regionál-
ní zkušené politické uskupe-
ní, které mělo o mě zájem, na-
šli jsme velkou politickou i lid-
skou schodu.  Témat, kterým se 
chci za tento poslanecký klub 

věnovat, je několik. Těmi  nej-
palčivějšími jsou  vyloučené lo-
kality,  přes odliv obyvatel až po 
nakládání s odpady. SMM mě-
lo vždy jasnou myšlenku jak ře-
šit nepřizpůsobivé obyvatele. 
Máme shodný názor na naklá-
dání s odpady a poplatky za ně. 
Na Vysoké škole Báňské v Mostě 
studuji odpadové hospodářství. 
Nakládaní s odpady,  jejich lik-
vidacea platby ze ně je obrovské 
téma, kterému se chci pod hla-
vičkou SMM plně věnovat.

(nov)

Nová posila poslaneckého 
klubu Sdružení Mostečané 
Mostu Pavel Gál.

Stanové městečko plní velké kontejnery
MOST – Technické služby města Mostu už několik dní likvidují ob-
jemnou černou skládku a stanové městečko, které si  bezdomovci 
vybudovali v lesíku nedaleko vlakového nádraží. 

„Do úklidu lokality, na níž 
vznikla rozsáhlá černá sklád-
ka, se zapojili nejen pracovníci 
Technických službeb města Mos-

tu, ale byla navázána také spolu-
práce s Věznicí Bělušice,“ sdělila 
mluvčí mostecké radnice Klára 
Vydrová. Veškerý odpad, včetně 

samotného stanového městečka, 
které si zde bezdomovci vybudo-
vali, likviduje několik čet z tech-
nických služeb, které se střída-
jí. „Bezdomovcům se dlouhodo-
bě tento prostor nedařilo udržet 
v pořádku, a i přes mnoho výzev 
nedošlo k nápravě. Proto měs-
to muselo přistoupit k likvidaci,“ 

dodala mluvčí. „Technické služby 
k nakládání odpadu musely nasa-
dit i těžkou techniku. Do začátku 
tohoto týdne bylo odvezeno sedm 
velkokapacitních  kontejnerů, při-
čemž úklid bude nadále pokračo-
vat,“ dodal mluvčí Technických 
služeb města Mostu Roman Sig-
mund.                                       (nov)

Oblíbený Edda Cup nabídne 
i volné ježdění pro veřejnost.

Likvidace nepořádku a stanového 
městečka nebere konce.
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V MSSS se otevřela nová kaple
MOST - V Městské správě soci-
álních služeb se otevřela nová 
kaple pro seniory, jejich rodiny 
a blízké. Ekumenickému místu 
požehnal biskup Stanislav Při-
byl.

„Je to prostor, který jsem si od 
samého počátku představoval ja-
ko místo klidu, modlitby a útěchy 
pro naše klienty i jejich blízké,“ 
sdělil  ředitel Městské správy so-
ciálních služeb v  Mostě Luboš 
Trojna. Kaple by podle jeho slov 
nevznikla bez podpory a po-
vzbuzení mnoha osob, stejně ja-
ko bez přispění mnoha dalších 
jednotlivců a subjektů - napří-

klad Nadace ČEZ.  „Kaple před-
stavuje významný krok na cestě 
k naplnění klíčového cíle naší or-
ganizace – nabídnout komplexní 
péči, která zahrnuje nejen kvalit-
ní sociální služby, ale také důraz 
na psychickou a duchovní poho-
du našich klientů,“ dodal Luboš 
Trojna. 

Kaple nabízí prostor ticha, 
reflexe a duchovního rozhovo-
ru, který bude přístupný nejen 

klientům, ale i jejich rodinám 
a blízkým. Nabízí útěchu v těž-
kých chvílích, podporu v při-
jímání náročných životních si-
tuací a příležitost ke spojení 
s duchovními   – ať už v rámci 
osobních setkání nebo při spo-
lečných bohoslužbách a mod-
litbách. Prostor je navržený tak, 
aby sloužil jako místo smíření 
a posiloval duševní i duchovní 
klid v kontextu péče o seniory.

V procesu zavádění paliativ-
ní péče v Domovech Harmonie 
sehrává tento prostor podle ře-
ditele MSSS zásadní roli: „Na-
pomáhá klientům i jejich rodi-
nám zvládat konečné etapy ži-
vota. Zároveň poskytuje záze-
mí pro vzpomínkové obřady, 
čímž posiluje komunitní a ro-
dinné vazby, i po odchodu blíz-
ké osoby.“

(nov)

Prostor je navržený tak, aby sloužil jako místo smíření a posiloval duševní i duchovní klid v kontextu péče o seniory.

Závěr ekumenické slavnosti pa-
třil zpěvu. Biskup navrhl, ačkoliv 
do Vánoc je daleko a slavnost se 
konala v  liturgickém mezidobí, 
zazpívat si píseň, kterou všich-
ni bez ohledu na víru nebo její 
vyznání znají: Narodil se Kris-
tus Pán. 

Premiéra: Ronja, dcera loupežníka
MOST – Docela velké divadlo 
uvede 15. března v 10 hodin 
premiéru legendární severské 
pohádky Ronja, dcera loupež-
níka. 

Pohádku spisovatelky Astrid 
Lingrenové  o přátelství, odva-
ze a divoké svobodě Ronja, dce-
ra loupežníka znají děti i jejich 
rodiče jako televizní film. Ronja 
se narodila za jedné velice bouř-
livé noci loupežnickému vůdci 
Mattisovi. Za této bouřky hrom 
uhodí do Mattisova hradu a roz-
lomí ho napůl. Po letech se v dru-
hé půlce hradu usadí nepřátel-
ská banda loupežníků s vůdcem 

Borkou. Tomu se tu stejnou noc 
jako Mattisovi narodil syn Birk. 
Ten se seznámí s Ronjou a stávají 
se z nich nejlepší přátelé.

Hrají: Jitka Brožová, Martin 
Čarný, Kateřina Kluchová, Qui-
do Kublák, Július Kubaščík, Mar-
tin Melicher, Viktória Pejková, 

Barbora Schusswohlová, Pavel 
Zikmund. Vstupné je 140 Kč, po-
hádka je určena pro děti od 8 let.

 (nov)

Vinařství Johann W
přivítá hvězdy

TŘEBÍVLICE - Další ročník Hudba na vinicích v zámeckém Vinařství 
Johann W se blíží. 

Ani letos nebudou chybět pod širým nebem  ve Vinařství Jo-
hann W skvělé koncerty těch nejlepších českých kapel. Startuje se  
v květnu a o jedinečnou atmosféru koncertů se tuto sezónu posta-
rají 23. května David Koller, 18. června Krhut a Kozub s kapelou, 
27.  června Vojtěch D.Y.K, 17. července Jelen, 2. srpna Horkýže Slí-
že, 8. srpna No Name, 22. srpna Queenie, 11. září Čechomor a Mar-
tina Pártlová, 13. září MIG 21, 19. září Wohnout, 20. září Tomáš 
Klus. 

Vstupenky jsou k dispozici na www.xticket.cz ve třech ceno-
vých vlnách – čím dříve si je pořídíte, tím méně zaplatíte. První vl-
na zahrnuje 400 nejvýhodnějších lístků, druhá platí do vyprodání 
900 vstupenek a třetí vlna je závěrečná.                                                    (nov)

Knihy „za babku“
MOST – Městská knihovna Most pořádá ve dnech 17., 18., 20., 

21. a 22. března tradiční burzu knih, časopisů, hudebních nosičů 
a hudebnin. V pátek a v sobotu je cena 10 Kč za jeden kus. Burzu 
najdete v místnost 128 v přízemí. Prodejní doba  je v běžné otevíra-
cí  hodiny knihovny.                                                                         (nov)

Městská knihovna Most zve na přednášku z cyklu Celý svět v knihovně:

úterý 25. 3. 2025 od 17:00

Městská knihovna Most                   tel.: 476 768 819                      www.knihovnamost.cz

Vstupné 80 Kč / 40 Kč registrovaní čtenáři MKM.

Navštívíme místa plné antické historie 
i místa magická: Kláštery v Meteoře 
se lidem zaryjí do srdce, Atény, Mykény 
a Korint ukážou sílu antiky a ochutnáme 
řecké speciality. Uvidíme Olympii,
Akropoli v Aténách i Korintský 
průplav... a bude toho mnohem více. 

Přednáší: Jakub Greschl.

ANTICKÉ ŘECKOZ  Rady města Mostu

Bonusy pro 
Mostečánky

MOST - Další žadatelé ob-
drží finanční dar 20 tisíc ko-
run z Programu podpory při 
narození dítěte. Od začátku ro-
ku již město podpořilo 34 rodin  
515 tisíci korunami. I v letošním 
roce jsou  vyčleněny 4 mil.Kč.

Opravy zastávek
MOST – Autobusová zastáv-

ka  MHD v ulici Jana Opletala se 
dočká rekonstrukce. Cestující se 
mohou těšit i na úpravy chodní-
ků, zeleně a veřejného osvětle-
ní. Předpokládané náklady jsou 
2,3 mil. Kč. „Jedná se o zastáv-
ku na Zahražanech u gymná-
zia, a to v horní části ulice. Za-
stávka bude bezbariérová, do-
čká se úprav ploch i zeleně. Je to 
již standard, na který jsou obča-
né zvyklí,“ konstatoval primátor 
Marek Hrvol. Současně se začne 
také s rekonstrukcí zastávek Pod 
Lajsníkem, které se měly reali-

zovat už loni. Kvůli nevhodným 
klimatickým podmínkách se ale 
akce posunula až na letošní rok.  

Pébéčko letos na 3. ZŠ
MOST – Participativní rozpo-

čet proběhne i v základních ško-
lách, a to pod názvem Školní Pé-
béčko. Vyčleněno je  100 tis. Kč. 
V minulých letech byl projekt re-
alizován na  11., 4., 18., 10. a 7. ZŠ. 
Tentokrát budou o financích na 
vylepšení školy rozhodovat ško-
láci z 3. ZŠ U Stadionu.

Osvětlení v Josephu
MOST – Město vyhlašuje ve-

řejnou zakázku na druhou eta-
pu vybudování veřejného osvět-
lení v průmyslové zóně Joseph.  
Předpokládaná hodnota zakáz-
ky je 2,1 mil. Kč bez DPH.

Přilby pro strážníky
MOST – Město bude usilo-

vat o dotaci z rozpočtu Ústec-

kého kraje na projekt Městské 
policie Most na vybavení stráž-
níků pořádkové jednotky balis-
tickými přilbami. Náklady jsou 
zhruba 162 tis. Kč.

Memorandum   
s vysokou školou

MOST – Radní schválili  me-
morandum o podpoře a spolu-
práci s Vysokou školou apli-
kované psychologie, s. r. o. Ta  
má zájem ve spolupráci s měs-
tem Most poskytovat podporu 
ve vzdělávacích aktivitách pro 
obyvatele města.  

Církev  
z hospice

MOST – Radní souhlasi-
li s vyřazením Farního sboru 
Československé církve evan-
gelické v Mostě – Litvíno-
vě z pozice zakladatele Hos-
pice v Mostě, o.p.s.  a jmenu-
je členku dozorčí rady na dal-
ší období.

Kuchyň dostane robota

MOST – Do 1. Základní ško-
ly v Mostě ve Svážné ulici se po-
řídí nové a moderní gastro za-
řízení za zhruba 2,5 mil.Kč bez 
DPH. Kuchyň je už zrekonstru-
ovaná, přičemž nový gastro ro-
bot je součástí další etapy. „Jed-
ná se o univerzální kuchyňský 
robot včetně příslušenství. Bude 
mít například krouhač zeleniny 
a sýrů, nerezový stůl, pojízdnou 
namáčecí vanu s výpustí, myč-
ku a další vybavení. Jde o moder-
ní technologie, takže budou mít 
i mnohem menší spotřebu ener-
gie,“ informoval primátor. Jed-
ná se o pilotní projekt v rámci 
rekonstrukce školních kuchy-
ní. Město by ho chtělo postup-
ně zavádět i na dalších školách. 
„Pokusíme se získat na vybave-
ní i dotační prostředky. Kuchyň 
je skutečně kvalitní a moderní. 
Šetří personál, čas i práci. Může 
snadno konkurovat i restaurač-
ním zařízením,“ zhodnotil pri-
mátor.                                      (sol)

Smuteční  
oznámení

Dne 4. března zemřela v nedožitých osmdesáti letech Irena 
Tuzarová.  Poslední rozloučení se koná 21. března v 10.30 ho-
din v obřadní síni Kostelního hřbitova v Mostě. 

Děkujeme všem, kdo věnují tichou vzpomínku

Syn Karel s rodinou a dcera Jitka s rodinou
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Zpěv a violoncello
s Pavlem Čadkem 

MOST – Ve Studiu3 
Ponte records vy-
stoupí 20. března od 
19 hodin Pavel Čadek, 
mladý český písničkář 
doprovázející se na vi-
oloncello.

Pavel Čadek je spo-
jením zpěvu a vio-
loncella jediným své-
ho druhu. Do povědomí posluchačů se dostal jako předskokan Po-
káče, Xindla X, Petra Bendeho, Báry Polákové, Jelena a dalších...byl 
také hostem v 7 pádů Honzy Dědka a jeho třetí album Stepní vlk zís-
kalo nejužší nominaci na Anděla v kategorii Folk. Mezi jeho nejzná-
mější písně patří 30, Prsa, Nestíhám a Utekla mi s ajťákem. Ačkoliv 
se jedná o humorné písně, velkou část publika si Pavel Čadek získá-
vá svou vážnější či lyrickou tvorbou, kterou při vystoupeních vkus-
ně střídá s humorem.                                                                       (nov)

Pavel Čadek je spojením zpěvu  
a violoncella  jediným svého druhu.

RAEGO se staví v Atticu
LITVÍNOV - Zpěvák populární hudby, herec, rapper, moderátor, 
textař RAEGO se vydává na další turné pro Česku a Slovensku. Tour 
nese název Cesta za snem. Jedna ze zastávek bude 1. listopadu  v At-
tic klubu  Litvínov.

Ačkoliv koncert je ještě daleko, předprodej vstupenek v první vl-
ně je již spuštěn na www.aragency.cz. Klasické vstupenky: 1. vlna 
klasik - 400 Kč (omezený počet vstupenek), VIP meet & greet: 1. vl-
na VIP - 1 200 Kč (omezený počet vstupenek). VIP vstupenky ob-
sahují focení s raegem a přednostní vstup na akci. Harmonogram: 
V 18 hodin otevření pro VIP, od 18 do 19 hodin focení s raegem 
pro VIP meet & greet, od 19 hodin otevření pro klasik a od 20 ho-
din Raego live show.                                                                          (nov)

Talentovaný rapper
LITVÍNOV – Litvínovský klub Attic zve 28. března od 21 hodin na ve-
čer plný energie a výjimečné atmosféry a Lucou Brassi10X.

Luca Brassi je známý svým originálním stylem, údernými texty 
a nezaměnitelným projevem. Patří mezi nejvýraznější talenty sou-
časné rapové scény. Jeho tvorba oslovuje tisíce fanoušků a přiná-
ší autentický pohled na život, emoce i každodenní výzvy. Vstupen-
ky zakoupíte v předprodeji za 390 Kč a na místě za 490 Kč. Více na 
litvinovattic.cz.                                                                                 (nov)

MOSTEČTÍ LVI nabízejí 
sportovní třídu

MOST – Od loňského 
školního roku spolu-
pracuje hokejový klub 
MOSTEČTÍ LVI  se 7., 
10.  a 3. základní školou 
na projektu sportovní 
třídy. Do té mohou ro-
diče při zápisu hlásit své 
malé hokejisty.

S blížícími se zápisy, které proběhnou 3. a 4. dubna od 14 do 
17 hodin, mohou rodiče své malé sportovce – hokejisty hlásit na tři 
základní školy se speciální sportovní třídou. 7. ZŠ přizpůsobuje roz-
vrh hodin sportovní přípravě a tréninkům, děti mají jednou až dva-
krát týdně ranní trénink na ledě a suchou přípravu. Děti z tréninku 
do školy doprovází asistentky, škola spolupracuje se sportovní ha-
lou. Na elektronické přihlášce stačí zaškrtnout sport hokej (Mosteč-
tí Lvi). 10. ZŠ nabízí rozvrh hodin přizpůsobený přípravě a trénin-
kům a ideální dopravní spojení. 3. ZŠ láká na skvělé sportovní záze-
mí, plavecký bazén a rovněž  uzpůsobuje rozvrh hodin přizpůsobe-
ný přípravě a tréninkům.                                                                (nov)

Na zámku se představí bylinky i Zachuchleno
LITVÍNOV – Na zámku Valdštejnů se chystá bohatý program a spous-
ta zajímavých novinek. Kromě poutavých a jedinečných výstav se 
mohou Litvínovští těšit například i na koncerty na nádvoří zámku.

První letošní výstavou bude 
Království včel a bylin. Ta bu-
de zároveň otevírat novou sezó-
nu na zámku, který je během zi-
my uzavřen. Výstava by se měla 
uskutečnit už v dubnu. „V letoš-
ním roce připravujeme opět něko-
lik zajímavých výstav. První bu-
de výstava Království včel a bylin. 
Jedná se o pohádkovou interaktiv-
ní výstavu, která okouzlí nádher-
nými kulisami a zcela pohltí hrou 

zvuků, světel a vůní,“ představila 
starostka města Kamila Bláhová.

Další výstava ponese název 
Zachuchleno a je inspirovaná 
oblíbenou českou počítačovou 
hrou Chuchel od renomované-
ho vývojářského studia Amanita 
Design. „Tato interaktivní výsta-
va osloví nejen děti, ale i dospělé,“ 
dodala starostka.

Uskuteční se také výstava ke 
100. výročí založení Klubu čes-

koslovenských turistů a 70. vý-
ročí založení současného Klu-
bu českých turistů Litvínov. Ná-
vštěvníci se mohou těšit na pa-
nely s historickými fotografiemi 
a kroniky, které přiblíží bohatou 
historii těchto turistických klubů 
v regionu.

Na závěr roku se připravuje 
výstava kresleného humoru Ro-
mana Kubece, u příležitosti loň-
ského 70. výročí významného 
autora. „Roman Kubec dlouhá 

léta spolupracuje s městem litví-
nov, ať už při instalaci výstav ne-
bo jako autor ozdob vánočních 
stromků,“ připomněla starost-
ka. „Na nádvoří zámku Valdštej-
nů plánujme také od června do 
srpna  koncerty různých žánrů. 
Vstup bude pro občany zdarma. 
Novinkou bude promítání nových 
dílů cestovatelského seriálu Great 
Walks po Krušných horách, jehož 
autorem je Petr Mikšíček,“ pro-
zradila starostka.                  (sol)

První letošní výstavou na zámku Valdštejnů bude interaktivní výstava 
Království včel a bylin.

Na zámku Valdštejnů se letos chystá bohatý program a spousta zajíma-
vých novinek.

28 dní dovolené

Elektronické stravenky 
v hodnotě 150 Kč/den

Cafeterie ve výši 
10 000 Kč/rok

Příspěvek na penzijní  
pojištění nebo DIP 800 Kč/měsíc

Asistenční služba ELA pro zaměstnance
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Teplárna startuje v Meziboří horkovod
MEZIBOŘÍ – V březnu začaly v Meziboří práce na plánovaném horko-
vodu. Teplo by mělo proudit do města už v sezóně 2025/26.

Plánovaná výstavba horkovod-
ního potrubí o dimenzi DN 200 
v bezkanálovém předizolovaném 
provedení mezi městem Mezibo-
ří a Litvínov byla zahájena. Inten-
zivní stavební činnost bude pro-
bíhat od začátku března 2025 do 
srpna 2025. V intravilánu města 
Meziboří bude stavební činnost 
zahájena od dubna 2025. Inves-
torem stavby je společnost Seve-
ročeská teplárenská. V souvislos-
ti s výstavbou takto velké staveb-
ní akce město žádá občany o tr-
pělivost a shovívavost z důvodu 
pohybu stavební mechanizace 
a výskytu dopravních omezení 
na komunikacích, které při reali-
zaci nastanou. Nový 2,3 kilome-
tru dlouhý tepelný napaječ s vy-
vedeným výkonem 12 MWt pro-
pojí město s kogeneračním teplá-
renským zdrojem v Komořanech 
již v roce 2025.

Díky tomuto projektu získa-
jí dvě třetiny objektů v  Mezibo-
ří, které jsou nyní napojené na 
lokální vytápění, cenově dostup-
nější a ekologicky šetrnější řeše-
ní pro dodávky tepla a teplé vody. 
Téměř pětitisícové město se tímto 
přidá k Litvínovu a Mostu, které 
už využívají výhod soustavy záso-
bování teplem. „Jsem potěšen, že 
vedení města přijalo naši nabídku 
na odběr tepla z Komořan. Aktu-
álně probíhající proces dekarboni-
zace teplárny Komořany umožní 
odběratelům využívat energii ne-
jen z uhlí a biomasy, ale také z ko-
munálního odpadu a z kogenerač-
ní výroby elektřiny a tepla z plynu. 
Variabilita zdrojů energie, ceno-
vá stabilita a bezpečnost dodávek 
byly pro vedení města klíčovými 
faktory,“ uvádí Petr Horák, ře-
ditel Severočeské teplárenské. 
Připojením na dálkové vytápě-
ní plánuje Meziboří nahradit 
stávající plynovou kotelnu, je-
jíž provoz se kvůli situaci na tr-
hu s plynem stává nejistý a vzhle-
dem k vysokým cenám stále ná-
kladnější. Projekt připravuje ve-
dení krušnohorského města 
spolu se Severočeskou teplá-
renskou intenzivně již od roku 
2022. „Hlavní výzvou jsou terén-
ní podmínky jediné dostupné tra-
sy. V úzkém korytu je nutné pra-
covat v těsné blízkosti ostatních 
inženýrských sítí směrem na Me-
ziboří. Výkopové práce v této kop-
covité oblasti budou tudíž velmi 

obtížné,“ vysvětluje Petr Horák. 
Celkové investiční náklady na 
stavbu přesáhnou 100 milio-
nů korun, přičemž zhruba polo-
vina bude hrazena z dotace Ná-
rodního plánu obnovy. Kom-
pletní harmonogram prací je 
koncipován tak, aby první teplo 
z  komořanské teplárny proudi-
lo do Meziboří už v topné sezóně  
2025/2026.                               (ink) 

Investorem stavby je společnost 
Severočeská teplárenská.



V Litvínově začíná kurz pro podnikatele
LITVÍNOV - Město Litvínov otevírá už podruhé svým občanům ve 
spolupráci s projektem Podnikni to! kurz, který učí proměnit pod-
nikatelské vize v realitu. 

Cyklus pěti na sebe navazu-
jících setkání probíhají jednou 
týdně. Účastníky naučí, jak se 
dá podnikat s minimem začá-
tečnických chyb a rizik. Podni-
katelka z praxe v roli lektorky 
díky osobní zkušenosti pomů-
že nahlédnout do různých zá-
koutí světa podnikání. Účast-
níci si odnesou osvědčené po-
stupy, jak dát vlastnímu projek-
tu hlavu a patu a postavit pevné 
základy. Dozvědí se, jak oslovit 
a získat zákazníky, postupně ná-
pad budovat od minimálního 
produktu a jak si všechno peč-
livě a kvalitně propočítat. Kurz 

je vhodný pro zaměstnané, stu-
denty i rodiče. Základním před-
pokladem je podnikavé myšle-
ní a chuť rozvíjet vlastní nápa-
dy.  Absolventka kurzu Markéta 
oceňuje: „líbí se mi, že kurz nás 
naučil myslet podnikatelsky. Po-
chopila jsem, jak začít od začát-
ku s minimálním vkladem.”  

Kurz je určen pro občany 
města a okolních obcí. Skládá  se 
z pěti setkání, která budou pro-
bíhat jednou týdně vždy ve stře-
du od 17.30 do 20 hodin. Prv-
ní workshop odstartuje ve stře-
du 9. dubna v Galerii Radniční 
sklípek. Účast je díky podpo-

ře města Litvínov zdarma a po-
vede ho zkušená podnikatelka, 
Marcela Kroupová (Krotitel-
ka nákladů, externí CFO). Zá-

jemci se můžou přihlásit na we-
bu podniknito.cz na podstránce 
s názvem Kurz podnikání v Lit-
vínově.                                    (nov)

Kurz je ZDARMA. 
Nutná registrace 
na podniknito.cz

Každou středu od 9. 4. 
17:30 - 20:00, 5 lekcí
Radniční sklípek Galerie, Litvínov

KURZ PODNIKNI TO! V LITVÍNOVĚ

OBJEVTE CESTU K VLASTNÍMU PODNIKÁNÍ 
A NASTARTUJTE JAKÝKOLI PROJEKT!
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Marek Herman nabídne selský rozum
LITVÍNOV – V Café Baru Citadela bude 26. března přednášet Marek 
Herman,  český učitel tělesné a občanské výchovy, spisovatel, lektor 
osobního rozvoje. 

Marek Herman se specializu-
je na výchovu dětí do šesti let. 
V roce 2017 zorganizoval peti-
ci proti povinnému umisťování 
dvouletých dětí do mateřských 
škol. Je autorem tří bestselle-
rů zaměřujících se na výcho-
vu a rodičovství. Jeho litvínov-
ská přednáška se zaměří na klí-
čová témata v životě každého 
člověka, jako je důležitost jed-
notlivých životních období, ro-

le důvěry a odvahy v rodinných 
vztazích, jak efektivně vytvářet 
zdravou domácí atmosféru. Vy-
světlí, jak se za posledních 150 
let změnil svět, proč mámy čas-
to zastupují roli služky a jak 
moderní technologie ovliv-
ňují rodiny, nabídne praktic-
ké rady pro výchovu dětí a do-
mácí spolupráci. Vstupenky za 
120 Kč jsou k zakoupení v po-
kladně Citadely nebo v síti Tic-

ketportal s možností rezervace 
on-line na www.citadela-litvi-

nov.cz nebo na tel. 476 111 487.  
                                              (nov)

Pocta legendám
LITVÍNOV – V hudebním klubu Attic můžete 21. března zažít výjimeč-
ný večer plný skvělé muziky a pocty legendám českého bluesrocku. 

Na pódium dorazí Petr Kalandra Memory Band a David Benda & 
Sebastellar, kteří svými emotivními interpretacemi připomínají neza-
pomenutelnou tvorbu Petra Kalandry a dalších legendárních hudeb-
níků. Koncert začíná v 18 hodin, vstupné je 300 Kč.                        (nov)

Borci, kteří hrají písně Petra Kalandry a Marsyas.

Nahlédněte do divadla
LITVÍNOV – Docela velké 
divadlo uvede v rámci 
Noci divadel  pohádkový 
muzikál Brouk Pytlík. Té-
matem letošní Noci diva-
del je Sousedství.

Pohádkový muzikál 
na motivy slavné kníž-
ky Ondřeje Sekory plný 
dobrodružství slavného 
„všeuměla“ a „všeznál-
ka“ můžete navštívit 
29.  března od 16 hodin. 
Volné pokračování „Fer-
dy Mravence”, ve kterém se na paloučku objeví noví sousedé, reží-
ruje Juraj Galin. Po představení následuje pro zájemce prohlídka zá-
kulisí. Vstupné 120 Kč.                                                                     (nov)

Kateřina Marie Tichá
v Attic Clubu

MOST -  Jedna z nejvýraznějších tváří současné české hudební scény  
Kateřina Marie Tichá přiveze  do Litvínova svůj nezaměnitelný hlas 
a emotivní písně. 

Vstupenky na koncert, který uskuteční 30. května od 19 hodin 
v Music Clubu Attic Litvínov, jsou již v prodeji. Kateřina Marie Ti-
chá vtáhne návštěvníky do světa svých příběhů a melodií. Uslyší 
skladby jako „Zničená zem“, „Kolemjdoucí“ nebo „Sami dva“. Ne-
zapomenutelný večer ve spojení talentu, emocí a hudby  nadchne. 
Vstupné v předprodeji 390 Kč, na místě 490 Kč. Více na www.litvi-
novattic.cz.                                                                                         (nov)

Z  Rady města Litvínova
Údržba a oprava  

objektů
LITVÍNOV - Litvínov má 

dodavatele pro údržbu a opra-
vy městských objektů na rok 
2025. Nejvýhodnější nabíd-
ku podala společnost ZPS Sta-
vební, s. r. o., která nabídla 
3,75 mil. Kč včetně DPH. Na 
druhém místě se umístila spo-
lečnost RESIF, s. r. o., s  cenou 
5,47 mil. Kč včetně DPH, ná-
sledována společností MDV 
CZ, s. r. o., za 5,67 mil. Kč 
včetně DPH. Město  obdrže-
lo v rámci vyhlášení této veřej-
né zakázky pět nabídek. „Mě-

lo by se jednat o údržbu, opra-
vy a obnovu objektů v majetku 
nebo ve správě města litvíno-
va. Součástí zakázky jsou ta-
ké havarijní opravy a zajiště-
ní nepřetržitých pohotovostních 
služeb,“ vyjmenoval místosta-
rosta Karel Rosenbaum. „Jed-
ná se o široké spektrum staveb-
ních udržovacích prací, včetně 
zednických, malířských, natě-
račských, zámečnických, truh-
lářských a sklenářských prací, 
opravy dlažeb, obkladů, střech 
a klempířských prvků, podla-
hových krytin a další,“ doplnil 
místostarosta.

Obnova sportoviště
LITVÍNOV – Radní vybra-

li nejvýhodnější nabídku na 
projekt stavebních úprav spor-
tovišť v Litvínově, v ulici Che-
miků. Dodavatelem se stala 
společnost Envy Sport Servis, 
s. r.  o., za 2,53 mil. Kč včet-
ně DPH. Druhé místo obsadila 
společnost Linhart, spol. s r.o., 
s nabídkou 2,66  mil. Kč včetně 
DPH, třetí společnost MDV CZ, 
s. r. o., s cenou 2,67 mil. Kč včet-
ně DPH.  Stávající asfaltová plo-
cha projde zásadními změna-
mi. Nově bude upravena pro šir-
ší spektrum sportovních aktivit 

a doplněna o sportovní vybave-
ní. „Tento projekt představuje je-
den z důležitých kroků k podpoře 
sportovních aktivit v našem měs-
tě. Věříme, že nově vzniklá spor-
tovní plocha přispěje k rozvo-
ji zdravého životního stylu a na-
bídne kvalitní zázemí pro místní 
občany. Na sportovní ploše vznik-
nou hřiště pro volejbal, nohejbal, 
tenis a košíkovou. Plánovaná no-
vá asfaltová deska bude opatřena 
probarveným jednovrstvým po-
vrchem, což zajistí nejen estetický 
vzhled, ale i bezpečnost sportov-
ců,“ uvedl místostarosta.      

(sol)

Natankujte v síti ORLEN, vyhrajte dovolenou 
za 250 tisíc a podle vlastního výběru

LITVÍNOV – Největší síť čerpacích stanic v Česku, ORLEN, přichází 
s atraktivní soutěží. Hlavní výhrou je voucher na dovolenou podle 
vlastního výběru v hodnotě 250 tis. Soutěž probíhá od 10. března 
po dobu osmi týdnů a zapojit se do ní je snadné – stačí natankovat 
alespoň 30 litrů paliva na jakékoli čerpací stanici ORLEN a zařadit 
účtenku do slosování.

„Každé natankování na na-
šich čerpacích stanicích může 
našim zákazníkům otevřít dveře 
k dovolené snů. Ať už si výherce 
zvolí exotiku, moře, hory, evrop-
skou metropoli nebo road trip, 
chceme, aby měl volnost rozhod-
nout se podle svých přání,“ říká  
členka představenstva skupiny 
ORLEN Unipetrol, zodpovědná 
za maloobchod a marketing Ag-
nieszka Bobrukiewicz a dodává: 
„Věřím, že soutěž, která probíhá 
souběžně na českém, slovenském 
i maďarském trhu, přinese radost 
a zároveň podpoří náš závazek 
k poskytování kvalitních služeb.“

Pravidla soutěže jsou jedno-
duchá. Je třeba natankovat mi-
nimálně 30 litrů paliva v sí-
ti ORLEN a zadat soutěžní kód 
z účtenky na soutěžním webu 
soutezorlen.cz nebo prostřed-
nictvím SMS. Pokud při náku-
pu paliva použijete aplikaci OR-

LEN, získá soutěžící dvojná-
sobnou šanci na hlavní výhru, 
protože do aplikace obdrží bo-
nusový soutěžní kód, který se 
zadá společně s kódem z  účten-
ky. Každý den se hraje o pali-
vovou kartu Tankarta EASY 
v hodnotě 2 tis. Kč. Každý tý-
den jeden výherce získá vou-
cher na dovolenou v hodnotě 
40  tis. Kč. Po skončení soutěže 
bude ze všech kódů vylosován 
vítěz hlavní ceny – voucheru na 
dovolenou dle vlastního výběru 
v hodnotě 250 tis. Kč.

Soutěž probíhá do 4. květ-
na a zapojit se do ní může ka-
ždý, kdo splňuje její podmínky. 
Kompletní pravidla jsou k dis-
pozici na webu soutezorlen.cz.

Síť čerpacích stanic ORLEN 
již šestkrát získala titul Nej-
důvěryhodnější značka v Čes-
ké republice a třikrát cenu Ob-
chodník roku. ORLEN na svých 

čerpacích stanicích nabízí pr-
votřídní pohonné hmoty Efec-
ta s prokazatelnými čisticími 
účinky a prémiová paliva Ver-
va. Součástí nabídky jsou také 
alternativní paliva LPG a CNG, 
syntetické palivo HVO100 Die-
sel a bateriová a vodíková elek-
tromobilita. Elektrickou energii 

poskytuje ORLEN na 294 dobí-
jecích bodech, vodíkové stanice 
provozuje na pražském Barran-
dově a v Litvínově-Záluží. OR-
LEN také nabízí široký sorti-
ment doplňkového prodeje, slu-
žeb a občerstvení pod značkou 
Stop Cafe. 

(nov)

Noc divadel uvede Brouk Pytlík.
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Fenomén rapu
LITVÍNOV - Slovenský fenomén rapové scény Majk Spirit míří do Lit-
vínova. Přijďte si 16. května do litvínovského Atticu užít jedinečný 
večer plný hitů, které bourají žebříčky a rezonují s fanoušky po ce-
lém světě. 

Majk Spirit patří mezi největší jména slovenského rapu a hip-ho-
pu. Naživo uslyšíte skladby jako „Primetime“, „Ženy treba ľúbiť“ ne-
bo „Nie som tu náhodou“. Každé  vystoupení je plné energie, emocí 
a skvělé atmosféry. Koncert začíná ve 21 hodin. Vstupné je v před-
prodeji 490 Kč a na místě 590 Kč.  Lístky mizí rychle!              (nov)

Majk Spirit přináší energii, styl a texty, které inspirují i baví.

Uhelné zdroje nepřežijí rok 2030,  
náhrada za ně ale není

MOST – Konec doby uhelné se v posledních týdnech skloňuje stále 
častěji. Česká vláda trvá na ukončení výroby energie z uhlí, ale za-
tím není příliš jasné, čím ji nahradí. Uhlí pro hnědouhelné elektrárny 
a teplárny se těží na Mostecku. Už jen jeden aktivní lom tu provo-
zuje také skupina Sev.en Česká energie, které patří také Elektrárna 
Počerady a Chvaletice. 

Hnědouhelné elektrárny by-
ly v loňském roce s 33 procen-
ty druhým největším výrobcem 
elektřiny, přestože jejich výroba 
klesla zatím nejvýrazněji. Do sí-
tě dodaly necelých 24 terawatt-
hodin elektřiny, meziročně tedy 
o 12 procent méně. „Pro příklad, 
naše elektrárna Počerady vyrobi-
la v loňském roce 3,86 terawatt-
hodiny elektřiny, což je nejméně 
za poslední roky. Současně je to 
zcela v trendu celé české energe-
tiky. Ta vloni vyprodukovala me-
ziročně o čtyři procenta méně 
elektřiny, přičemž za poklesem je 
právě i nižší produkce uhelných 
elektráren. Na druhou stranu 
jsme s ohledem na dění na ener-
getických trzích byli spíše skeptič-
tí a nakonec celková roční výro-
ba překonala naše předpoklady 
o zhruba třicet procent. V prv-
ní polovině uplynulého roku by-
la výroba elektřiny v počerad-

ské elektrárně slabší, naopak ve 
druhém pololetí začala produk-
ce růst. Nejlépe si elektrárna ved-
la z pohledu výroby v posledním 
čtvrtletí. Rekordní byl zejména 
listopad, kdy se podařilo vyrobit 
téměř 530 gigawatthodin. Cel-
kově jsme v posledním loňském 
kvartále vyrobili zhruba 1,4 te-
rawatthodiny elektřiny,“ uvedla 
mluvčí skupiny Gabriela Sárič-
ková Benešová. 

Vyšší výkony v posledních 
měsících ovlivňovalo podle Ga-
briely Sáričkové Benešové ví-
ce faktorů. Kromě situace na tr-
hu to byly zejména povětrnostní 
podmínky, kdy máme chladně-
ji než v uplynulých letech a má-
lo větru.  V ekonomice uhel-
ných elektráren se již projevuje 
nepříznivý trend v podobě zaví-
rajících se nůžek mezi zlevňují-
cí silovou elektřinou a zdražující 
emisní povolenkou. S touto si-

tuací se potýka-
jí i ostatní hrá-
či na trhu. Přes-
tože nákladově 
patří Počerady, 
Chvaletice a dal-
ší zdroje stále 
k těm nejlev-
nějším v Česku, 
kvůli nastavení 
evropského trhu 
s elektřinou se propadají do čím 
dál tím větších ztrát. „Je přitom 
paradoxní, že např. v závěru loň-
ského roku, když Evropu zasáhlo 
rekordní bezvětří, dosáhly v ně-
kterých momentech české hně-
douhelné zdroje nejvyššího výko-
nu od krizového roku 2022, a to 
ve výši 5051 MW, což v tu chví-
li tvořilo 57,3 % českého zatížení. 
A např. právě Elektrárna Chvale-
tice jela na čtyři bloky téměř na-
plno. Ekonomika zatížená po-
volenkou tedy jak vidno nemusí 
nic vypovídat o tom, zda je da-
ný zdroj potřeba, či nikoli,“ sděli-
la  Gabriela Sáričková Benešová 
a doplnila: „Díky našemu flexi-
bilnímu obchodnímu modelu si-
ce jsme schopni rychle zareago-
vat na krátkodobé výkyvy trhu 

a případné po-
žadavky provo-
zovatele přeno-
sové soustavy na 
služby výkono-
vé rovnováhy. To 
nám však umož-
ňuje prodlužo-
vat provoz elek-
tráren vždy jen 
o týdny či měsí-

ce, rozhodně nejde o dlouhodo-
bě udržitelnou strategii, která by 
nám pomohla pokračovat v pro-
vozu řadu dalších let. Zatím vidí-
me na horizont roku 2025 a jak-
koli vypadá, že bychom měli zů-
stat v provozu ještě i na začát-
ku roku 2026, je to jen odborný 
odhad, který se na takto nesta-
bilním a nepredikovatelném tr-
hu může velmi rychle změnit.“ 
Pokud v současnosti skupina  
Sev.en Česká energie neví, zda 
budou její zdroje v provozu 
v roce 2026, pak je zcela jisté, 
že pokud se v tržním či legisla-
tivním prostředí nic nezmění, 
do roku 2030 nepřežije v Česku 
z ekonomických důvodů žádný 
uhelný zdroj. 

(ink)

Na rekultivacích se do jarního  
namlouvání pustili jeřábi

LITVÍNOV – Poslední víkend dal více než tušit, že jaro je už definitiv-
ně tady. Sice má přijít ještě několik mrazivých dnů, ale zvířatům na 
rekultivacích je to jedno. Námluvy tu jsou v plném proudu. Svatební 
tanec tu předvádí dokonce i dva páry jeřábů. Pro náš region velmi 
vzácná podívaná.

Velmi plachý a opatrný jeřáb 
k sobě hned tak někoho nepus-
tí. Jeho přítomnost na rekultiva-
cích ale ohlašuje nezaměnitelné 
troubení. A kdo má štěstí, mů-
že být divákem zásnubního tan-
ce dlouhonohých tanečníků. Je-
řáb popelavý je jedním z na-
šich největších ptáků a vzrůs-
tem je vůbec největší. Dosahuje 

hmotnosti až 6 kilogramů, stojí-
cí měří až 140 cm a jeho rozpě-
tí křídel se blíží dvěma a půl me-
tru. Od nás jeřábi patrně odlé-
tají během září a vracejí se kon-
cem února a v březnu. Letos byl 
na rekultivacích k vidění o dva 
týdny dříve, než je obvyklé. Po-
dle odborníků tak ohlásil rych-
lý a brzký nástup jara. Kritic-
ky ohrožený a zákonem zvláště 
chráněný druh je k vidění jen na 
několika místech České repub-
liky, především na Českolipsku 
a Jičínsku. Jeho přítomnost na 
rekultivacích lomu ČSA doka-
zuje, jak pestrá bude jednou di-
vočina, která na dohled od měst 
vzniká. 

Na území České republiky se 
jeřáb popelavý objevoval až do 
80. let 20. století pouze jako říd-
ce se vyskytující druh. Od ro-
ku 1981 je vzhledem k výskytu 
v hnízdní době možné usuzovat 
na hnízdění. To však bylo po-

prvé prokázáno až v  roce 1989 
u Doks, a v následujících letech 
i na jiných lokalitách Českolip-
ska, roku 1990 v Heřmaničkách, 
v roce 1997 opět v Doksech, ro-
ku 1999 ve Starých Splavech. 
Českolipsko je hlavní hnízd-
ní oblastí i v současné době (od 
roku 1999 zde pravidelně hníz-
dí minimálně 6 párů), dalšími 
oblastmi jsou Děčínsko, Cheb-
sko, Královéhradecko, Mlado-
boleslavsko, Strakonicko a Ho-
donínsko.

Celková početnost i počet ob-
sazených lokalit dlouhodobě 

stoupá; v  letech 1985–89 byla 
odhadnuta na 1–5 párů, v letech 
1990–94 na 5–10 párů a v  ro-
ce 2000 bylo potvrzeno hníz-
dění u 8 párů a u dalších 4 by-
lo považováno za možné. V ob-
dobí let 2001–2004 se počet-
nost vyvíjela následovně: v roce 
2001 14 párů (včetně pravděpo-
dobných a možných hnízdění), 
v roce 2002 18 párů, v roce 2003 
28 párů a v  roce 2004 35 párů. 
K  hnízdění vyhledává rašelini-
ště a rákosiny u  jezer, rybníků 
a řek v lesnatých oblastech. 

(ink)

Jeřábi patří k nejpozoruhodnějším a nejimpozantnějším ptákům naší 
planety. Jejich elegantní vzhled, dlouhé nohy a krk, spolu s mohutný-
mi křídly, jim dávají jedinečný vzhled, který snadno rozpoznáte na prv-
ní pohled.

Krajinami Evropy
LITVÍNOV – V litvínovské knihovně je k vidění výstava fotografií Kra-
jinami Evropy.

Autoři Jiří, Jirka, Jenda a Zuzana Kolenovi představují své dojmy 
z krajiny Čech, Kanárských ostrovů, Kréty a dalších míst v Evro-
pě.  Výstava je k vidění do 9. května ve studovně dospělého odděle-
ní.                                                                                                       (nov)

Gabriela  
Sáričková Benešová

Jeřáb popelavý
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Optimistka
Miloš žil jen se svou nevlastní 

sestrou od svých dvanácti let. Ro-
diče jim zemřeli při autonehodě. 
Karolíně bylo tehdy už devatenáct 
let, a tak mohl Miloš zůstat u ní. 
Pracovala v  malém podniku ja-
ko sekretářka. Zůstal jim po rodi-
čích byt a nějaké peníze. Pomáha-
la jim také babička, která byla sice 
ochotná přispívat na život svého 
vnuka, odmítala se o něj ale sta-
rat a vůbec nepřichá-
zelo v úvahu, že by u ní 
alespoň na čas bydlel. 
Občas jim také vypo-
mohl Karolínin otec. 
Ten ho sice neměl rád, 
ale nechtěl, aby Karo-
lína strádala. Karolína 
byla to nejlepší v  jeho 
životě. Byla pěkná, mi-
lá, lidé ji měli rádi. Na 
rozdíl od něj. Od dět-
ství ho ostatní jen šika-
novali. Hubený šilhavý 
kluk, který se nikdy neuměl zapo-
jit do žádné zábavy. Děti ho buď 
ignorovaly, nebo mu ubližovaly. 
Neuměl se prosadit, a když měl 
promluvit před více než jedním 
člověkem, koktal. V  přítomnosti 
ostatních se cítil nervózní, očeká-
val výsměch nebo přímo útok, po-
til se a rudnul. Jen s Karolínou se 
uměl uvolnit. Bylo mu s ní dobře. 
Rád se s ní smál, vyprávěl jí histor-
ky o tom, co četl, viděl. Ona jedi-
ná se ho také uměla zastat. Když 
ho otec bil, stála proti němu, kři-
čeli na sebe, Karolína svírala ru-
ce v pěst. Jejich matka se většinou 
snažila domácí hádku uklidnit, 
Karolína se ale nedala a nevlastní 
otec si na ni netroufl. Snad i pro-
to, že její skutečný táta byl vliv-
ný policista, což mu Karolína ne-
zapomněla při hádkách patřičně 
zdůraznit. Nikdy si tak netroufl na 
Karolínu vztáhnout ruku a nako-
nec v  její přítomnosti ani na něj 
ne. Když rodiče zemřeli a Karo-
lína se z malé pronajaté garsonky 
přestěhovala do jejich bytu, aby se 
o něj starala, byl šťastný. Ze života 
mu zmizel tyranský otec a zůsta-
la v něm jen ta nejmilovanější by-
tost. Karolína byla rázná a se vším 
si dokázala poradit. Když zjistila, 
že Miloše děti ve škole šikanují, 
počkala si na ně před školou. Mi-
loš nevěděl, co jim říkala, ale od 
té doby mu dali ostatní pokoj. Si-
ce se s ním nepřátelili, nevzali ho 
mezi sebe, ale alespoň ho nebili. 
Ze základní školy nastoupil Miloš 
na učiliště. Karolína sice chtěla, 
aby zkusil střední školu, jeho vy-
svědčení ale naznačovalo, že uči-
liště bude lepší volba. Sám nevě-
děl, co by chtěl dělat, a tak mu se-
stra vybrala truhláře. Říkala, že ja-
ko truhlář se jednou bude mít moc 
dobře. Jemu to bylo jedno. Udě-
lal, co mu sestra řekla. Na učiliš-
ti to pro něj bylo o moc lepší než 
na základní škole. Mezi vrstevní-
ky sice vůbec nezapadl, ale byl pro 
ně neviditelný. Učení ho nebavilo, 
ve škole se cítil ztracený. Nejradě-
ji trávil čas doma. Čekal, až se se-
stra večer vrátí domů a u večeře si 
s ním bude povídat. Byl to jediný 
čas, na který se těšil. Bylo mu se-
dmnáct, když mu Karolína před-
stavila svého přítele. Řekla, že se 
jmenuje Tom, miluje ho, chce si 
ho vzít a bude s nimi bydlet. Pro 
Miloše to byla rána. Bylo mu jas-
né, že jeho sestra je oblíbená, má 
přátele, líbí se mužům. Nikdy ale 
nepřemýšlel o tom, že se jednou 
vdá. Nikdy neměla ani vážnou 
známost. Nechtěl na to ani my-
slet. Tom se mu nelíbil. Byl přes-
ně takový, jaký si Miloš tajně přál 
být. Přesný opak vyhublého nejis-
tého a nepěkného kluka. Byl po-
řád veselý, dobře naložený, spor-
tovní typ, fešák. S nelibostí sledo-
val, jak se na něj Karolína usmí-
vá, jak k němu otáčí oči, kamkoliv 
se Tom pohnul. Jak se ho s něhou 

dotýká. Žárlil na sestřina přítele, 
a měl proto na sebe vztek.  Sna-
žil se, aby Karolína nepoznala, že 
nemá Toma rád. Jeho sestra záři-
la. Přál jí to. Chtěl, aby byla Karo-
lína šťastná. Bál se jen, že zůstane 
sám, až bude mít sestra novou ro-
dinu. Karolína s  Tomem chysta-
li svatbu a ona se snažila Miloše 

co nejvíce do příprav 
zapojit. Uvědomova-
la si, že celá situace 
je pro jejího podivín-
ského a introvertní-
ho bratra těžká a sna-
žila se, aby mu vše co 
nejvíc usnadnila. Ujiš-
ťovala ho, že i když se 
vdá za Toma, on s  ni-
mi bude dál žít. Pat-
ří do rodiny. Do svat-
by scházelo jen čtrnáct 
dnů, vše bylo připrave-

né a naplánované, když se všech-
no zhroutilo jako domek z  ka-
ret. Karolína potřebovala zavolat 
do práce, ale nemohla najít svůj 
mobil. Vzala si tedy Tomův. Zna-
la jeho heslo, náhodou si všimla, 
když si ho nedávno měnil. Pama-
tovala si vždy dlouhou dobu vše, 
co viděla, slyšela nebo si přečet-
la. A tak automaticky Tomův te-
lefon odemkla a chtěla vytočit čís-
lo do firmy, kde pracovala. Tomovi 
ale právě v tu chvíli přišla zpráva. 
Bezděčně přelétla očima přes ná-
hled zprávy a zůstala jako opaře-
ná. Tomovi psala její nejlepší ka-
marádka. Psala mu, jak super byl 
dopoledne a jak myslí na jeho tě-
lo. A vzápětí dorazila také fotogra-
fie, jakou Karolína nikdy nechtěla 
vidět. Přečetla si další zprávy a by-
lo jí vše jasné. Její snoubenec měl 
pravidelný sex s  její kamarádkou. 
Posílali si fotografie různých částí 
svých těl, a dokonce i videa. Udě-
lalo se jí špatně. Když vyšel Tom 
z koupelny, už měla jasno. Hádka 
mezi nimi byla prudká a hlasitá. 
Miloš seděl ve svém pokoji a po-
slouchal. Karolína křičela a pak 
plakala. Říkala, že by si přála, aby 
byl Tom mrtvý. Užila by si to. Pak 
si Tom sbalil své věci, práskly dve-
ře a bylo ticho. Miloš se šel podí-
vat za svou sestrou. Ležela v  po-
steli, obličej zabořený do polštáře. 
Plakala. Takhle plakala naposledy, 
když se jejich matka zabila v  au-
tě. Plakala celou noc. Ráno seděla 
v kuchyni u šálku kávy, oči opuch-
lé a zarudlé pláčem. Nic neříkala. 
Miloš ale věděl, co udělá. Pečlivě 
se připravil. Věděl, kdy půjde Tom 
z práce. Směna mu končila v deset 
hodin. Počkal na něj na parkovišti 
u jeho auta. Schovaný ve tmě a za 
vozem. Když se Tom přiblížil, ne-
měl o Milošovi ani ponětí. Rána 
kovovou tyčí vedená na jeho hlavu 
ho okamžitě omráčila. V  bezvě-
domí se sesunul mezi auta. Mimo 
dosah kamer na parkovišti. Dal-
ší rány, které mu roztříštily lebku 
a které ho nakonec zabily, už necí-
til. Miloš se vrátil domů. Šel cestou 
kolem řeky, kam také zahodil za-
krvácenou tyč. Karolína byla stá-
le zavřená ve svém pokoji a plaka-
la. Ani si nevšimla, že bratr nebyl 
doma. Uvařil kafe a všechno jí ře-
kl. Vyděšeně zírala na bratra. Jak jí 
jeho přiznání dotékalo do mozku, 
narůstala v ní potřeba bratra chrá-
nit. Tak to dělala vždy. A tak si ho 
znovu a znovu vyslechla, a pak na-
plánovala, co budou dělat, co bu-
dou říkat. Sbalila pár věcí a brat-
ra, z úspor koupila letenky a odje-
la na letiště. Utratila téměř všech-
ny peníze a trvalo to více než dva 
dny, ale dostali se tam, kam chtě-
la. Do země, kde na jejího bratra 
české zákony nemohly. Byla pěk-
ná a milá. Lidé ji měli rádi. Snad-
no si najde práci i v této zemi. Po-
stará se o to, aby se s bratrem uži-
vili. Byla optimistka.              (pur)

soudnička

Mostecká JIPka dostala nový kabát
ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdravotní  představila nově zrekonstruo-
vanou a a dovybavenou jednotku intenzivní péče Chirurgického 
oddělení Nemocnice Most. 

Nemocnice Most je největ-
ší nemocnice Krajské zdravot-
ní a je důležitá rozsahem posky-
tované zdravotní péče pro paci-
enty ze západní části Ústeckého 
kraje. „Jsem moc rád, že Kraj-
ská zdravotní za podpory Ústec-
kého kraje ve svých nemocnicích 
rekordně investuje do moderni-
zace a zlepšování zdravotní pé-
če. Rekonstrukce chirurgické JIP 
v mostecké nemocnici je skvělou 
zprávou pro obyvatele regionu, 
ale i pro zdravotníky, kteří zde 
nyní pracují v moderních pod-
mínkách odpovídajících 21. sto-
letí,“ uvedl  hejtman Ústeckého 
kraje Richard Brabec. 

„Rekonstrukcí původní jed-
notky intenzivní péče na mostec-
kém chirurgickém oddělení z ro-
ku 1990 došlo ke zkvalitnění pra-
covních podmínek zaměstnan-
ců a zkvalitnění péče o pacienty. 
Investiční akce byla financová-
na z  dotačního titulu Ústecké-

ho kraje a konečná částka včet-
ně DPH přesáhla 18 milionů ko-
run. Děkuji našemu akcionáři za 
podporu rekonstrukce důležitého 
zdravotnického pracoviště. Půl 
milionu korun z  vlastních zdro-
jů společnosti pak stálo jeho no-
vé vybavení,  “  doplnil   místo-
předseda představenstva Kraj-
ské zdravotní Jakub Komárek.

„Těší mě, že Krajská zdravotní 
s využitím krajských, evropských 
a dalších dotačních titulů nejen 
staví nové pavilony s  výhledem 
dalšího rozvoje svých nemoc-
nic, ale postupně v nich také re-
vitalizuje zdravotnická pracoviš-
tě. Jako je to nyní v případě chi-
rurgické jednotky intenzivní péče 
v Mostě,“ řekl ředitel Nemocni-
ce Most Pavel Markalous.  

„Modernizace chirurgické jed-
notky intenzivní péče přinesla řa-
du benefitů pro pacienty a perso-
nál. Především kvitujeme novou 
klimatizaci. Nové je místo pro 

návštěvy pacientů, zázemí pro 
střední zdravotnický personál, 
dostatečné sklady pro materiál. 
Prostředí zdravotnického praco-
viště zpříjemňuje výmalba a no-
vý nábytek. Za to všechno jsme 
rádi. ‚Jipku‘ ale dělá kvalifiko-

vaný personál – počínaje sestra-
mi, ošetřovatelkami až po sanitá-
ře. Bez nich by to nešlo,“ dodala  
vedoucí lékařka jednotky inten-
zivní péče na mostecké chirurgii 
Iva Bártová. 

(nov)

Stavba mostecké JIPky byla financována z dotace Ústeckého kraje a re-
alizována za cenu 18 138 743 Kč včetně DPH. Nový nábytek a další vy-
bavení stálo 504 tis. Kč včetně DPH a Krajská zdravotní je financovala 
z vlastních zdrojů.

Senátor Ondřej Štěrba k úhradové vyhlášce:
Rozdíl v úhradách je nepřijatelný!

MOST - Krajská zdravotní, která  sdružuje  sedm nemocnic Ústecké-
ho kraje, podpořila návrh Asociace českých a moravských nemocnic 
na změnu části úhradové vyhlášky. Návrh nyní míří k Ústavnímu 
soudu. Ústavní stížnost podpořila i skupina senátorů včetně Ondře-
je Štěrby, lékaře a člena představenstva Krajské zdravotní.

Krajská zdravotní souhlasí  
s názorem Asociace, že rozdíly 
v úhradách za shodné zdravotní 
služby ve prospěch poskytovate-
lů se statutem vysoce specializo-
vané péče či fakultních nemoc-
nic nejsou spravedlivé a mohou 
mít negativní dopad na kvalitu 
a dostupnost zdravotní péče pro 
pacienty regionálních a menších 
nemocnic. „Je nepřijatelné, aby 
regionální nemocnice či nemocni-

ce bez statutu centra vysoce speci-
alizované péče dostávaly za stejný 
výkon, se stejně náročným postu-
pem léčby, výrazně nižší úhrady. 
Tento nerovný systém ohrožu-
je jejich finanční stabilitu. Kvůli 
omezeným zdrojům si menší ne-
mocnice nemohou dovolit kon-
kurenceschopné mzdy, zejména 
nelékařskému zdravotnickému 
personálu, což vede k destabili-
zaci personálního situace těchto 

nemocnic. Nižší 
mzdy zvyšují rizi-
ko odchodu kvali-
fikované pracovní 
síly do státních ne-
mocnic, kde jsou 
úhrady vyšší a pla-
ty stabilnější. Dů-
sledkem je to, že 
menší nemocnice, 
přestože poskytují srovnatelnou 
péči, nebudou schopny udržet fi-
nanční rovnováhu a dostupnost 
kvalitních zdravotních služeb,“ 
konstatuje Ondřej Štěrba.

„S ohledem na specifika Kraj-
ské zdravotní, která sdružu-
je sedm nemocnic s rozdílnou 

strukturou posky-
tovaných zdravot-
ních služeb, může-
me nerovnost sys-
tému úhrad ilust-
rovat na rozdílech 
individuálních zá-
kladních sazeb. Ty 
se v extrémech, te-
dy v minimální 

a maximální hodnotě, bez ohledu 
na konkrétní nemocnici, konkrét-
ní zdravotní pojišťovnu a kon-
krétní segment lůžkové péče, liší 
o více než 60 procent,“ dodal ná-
městek pro ekonomické řízení 
a controlling Krajské zdravotní 
Luděk Rückl.                       (nov)

Festival plný zdraví v Olympii Teplice
ÚSTECKÝ KRAJ - V sobotu 22. března se v obchodním centru Olym-
pia Teplice uskuteční unikátní Festival plný zdraví. Návštěvníci mo-
hou zdarma a bez předchozího objednání využít širokou nabídku 
preventivních vyšetření.

Zdravotní stanoviště budou 
otevřena od 11 do 17 hodin. 
V případě nutnosti dalšího vy-
šetření je možné se u zdravot-

ního personálu na místě objed-
nat. Všechna vyšetření zajišťuje 
zdravotní personál z Nemocni-
ce Teplice.  Připraveno je vyšet-

ření kožních znamének, měření 
krevního tlaku, měření glyké-
mie, ultrazvukové vyšetření ka-
rotid, diagnostika a léčba mig-
rény, měření nitroočního tlaku, 
propagace porodnice Nemoc-
nice Teplice, vážení a měření 
BMI, měření viscerálního tuku, 
určení obsahu tuku v játrech, 

prevence v urologii, ortopedic-
ké stanoviště, propagační stan 
Krajské zdravotní  a zdravotnic-
ká záchranná služba s nácvikem 
první pomoci dětí i dospělých, 
ukázka výjezdové sanitky.

Chybět nebude doprovodný 
program, prezentační stánky, 
soutěže a další.                    (nov)

Ondřej Stěrba
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„Meziboří je stále oázou klidu,“
říká Linda Vobořilová

MEZIBOŘÍ – K nejvíce veřejností vnímaným úředníkům patří v Mezi-
boří ti ze správního odboru. Za jejich prací stojí kulturní a společen-
ské události ve městě, řeší sociální pomoc, ale také například orga-
nizačně zajišťují volby či řeší přestupky a stížnosti. Odbor je proto 
stále pod drobnohledem občanů města. V čele odboru už více jak 
sto dnů stojí nová vedoucí Linda Vobořilová.

Meziboří patří mezi nejklid-
nější města s  minimální kri-
minalitou. Sousedé se tu k  so-
bě chovají slušně, lidé se baví 
na celoměstských akcích. Přes-
to správní odbor řeší řadu pře-
stupků. „Sousedské spory, ale 
i přestupky, řekněme hrubšího 
zrna. Zde řešíme v počtu prů-
měrně 6 přestupků za měsíc. Při 
pohledu do minulosti má množ-
ství přestupků mírně narůsta-
jící trend, ale myslím, že tako-
vá situace bude ve všech měs-
tech podobná. I přesto všechno 
musím konstatovat, že Mezibo-
ří je stále tou pověstnou oázou 
klidu, kde se dobře a bezpečně 
bydlí a žije,“ uvedla Linda Vo-
bořilová. Většinu práce, kterou 
úředníci správního odboru dě-
lají, občané nevidí a nevníma-
jí. Vidět je organizace společen-
ských a kulturních akcí a soci-
ální péče. Nejvýznamnější spo-

lečenskou událostí roku je vždy 
advent. „Advent je takovým po-
myslným vrcholem našich spo-
lečenských akcí. Je to svým roz-
sahem akce největší. Do samot-
ného průběhu adventu se pak 
běžně zapojují téměř všichni ko-
legové z městského úřadu, včetně 
kolegů z našich ostatních orga-
nizačních složek, členové komise 
školství, kultury a sportu. Samo-
zřejmě nesmím zapomenout na 
naše hasiče a pak také na šikov-
né kolegy z technických služeb, 
kteří nám, mimo jiného, každo-
ročně Meziboří krásně vyzdobí,“ 
vrátila se k prosincové akci Lin-
da Vobořilová. Ani v  letošním 
roce nezůstane správní odbor 
s  přípravou společenských ce-
loměstských akcí pozadu. „Pro 
letošní rok chystáme spoustu, dá 
se říct již tradičních, akcí, bez 
kterých by se dění na Mezibo-
ří neobešlo. První takovou vět-

ší akcí, ve spoluprá-
ci s našimi meziboř-
skými hasiči, bude 
26. dubna stavění 
máje a pálení čaro-
dějnic. 31. května se 
pak děti mohou tě-
šit na Den dětí, kte-
rý opět budeme po-
řádat ve spoluprá-
ci s našimi hasiči. Už teď mohu 
prozradit, že hasiči mají v plánu 
pro děti bohatý program. V prů-
běhu června se pak mohou Me-
zibořští těšit na Gulášfest, jehož 
poslední ročník se setkal s vel-
kým zájmem jak ze strany sou-
těžících, tak také ze strany ná-
vštěvníků. A v říjnu nás bude 
čekat halloweenský lampionový 
průvod a dílničky. Na konci lis-
topadu pak již zmíněný advent, 
který je vrcholem kulturní se-
zony. Kulturní kalendář je zve-
řejněný na webových stránkách 
města Meziboří a v podstatě ka-
ždý měsíc v průběhu celého roku 
si určitě každý přijde na své. Sta-
čí si jen vybrat,“ vyjmenovala 
vedoucí správního odboru nej-
větší události roku. Kromě kul-
turních a společenských akcí 

a sociální péče po-
skytovanou Pečo-
vatelskou službou 
Meziboří se od-
bor zabývá agen-
dou přestupků, 
spravuje matriku 
a evidenci obyva-
tel, v gesci má ta-
ké silniční správní 

úřad, jednotku sboru dobro-
volných hasičů, školství, opa-
trovnictví, volby, svatby, vítá-
ní občánků, Kulturní zaříze-
ní Meziboří včetně knihovny. 
„V neposlední řadě leží na na-
šich bedrech i tzv. vnitřní sprá-
va, tedy starost o budovu měst-
ského úřadu, o zázemí všech ko-
legů a jejich vybavení potřebný-
mi pracovními prostředky atd. 
Nejsložitější agendou jsou bez 
nadsázky přestupky, kde je za-
potřebí obrovský přehled v práv-
ních předpisech. Zároveň s tou-
to agendou souvisí ale i nezane-
dbatelná psychická zátěž, jelikož 
se vždy jedná už ze své podstaty 
o negativní záležitosti, kterými 
se musíme do detailu zabývat,“ 
uzavřela Linda Vobořilová. 

(ink)

Sjezdovka nabídla 
sníh jen na pár dnů

MEZIBOŘÍ – Jen pár dnů se lyžovalo během letošní sezóny na me-
zibořské sjezdovce. Jižní svah nepřeje zasněžování ani v chladných 
dnech. Přesto se pracovníkům technických služeb podařilo svah 
zasněžit tak, aby tu žáci základní školy mohli absolvovat lyžařský 
výcvik.

Každoročně velmi očekáva-
ný a oblíbený příměstský ly-
žařský kurz na ZŠ a MŠ Mezi-
boří se pro letošní školní rok 
zdál být nerealizovatelný. Na-
konec se to ale podařilo. Díky 
mrazivým teplotám a zaměst-
nancům skiareálu se vlek pře-
ci jen letos spustil. Podmínky 
pro lyžování byly skvělé. Zasně-

žený svah v kombinaci s téměř 
italským azurovým počasím se 
všem účastníkům kurzu velmi 
líbil. Třídenní lyžovačku si uži-
lo všech 38 žáků druhého stup-
ně a čtyři učitelé, kteří si zaslou-
ží velké poděkování. O perfekt-
ní podmínky na sjezdovce se 
postarali vlekaři. 

(ink)

 Třídenní lyžovačku si užilo všech 38 žáků místní základní školy.
 

Hledají se hostitelé pro děti z dětského domova
MOSTECKO - Dětské domovy na Mostecku hledají prostřednictvím  
Nadačního fondu Spoluživot lidi, kteří se zajímají o děti z dětského 
domova, dochází za dětmi jako dobrovolníci a časem s některým 
z dětí naváží tak silné pouto, že spolu budou chtít trávit čas i mimo 
dětský domov. Jedná se o tak zvané hostitele.

„Propagujeme hostitelskou pé-
či a propojujeme děti z dětských 
domovů se zájemci o hostitelskou 
péči, kteří jim umožní zažít běž-
né rodinné vztahy, lásku a pocit 
přijetí. Hledáme laskavé, trpěli-

vé a otevřené lidi, kteří dětem vě-
nují svůj čas a pozornost. A proč? 
Protože hostitelská péče dává dě-
tem šanci zažít něco jiného, než 
nabízí ústavní prostředí. Šan-
ci mít vedle sebe dospělého, kte-

rý jim ukáže, že svět může být 
přívětivým a radostným mís-
tem k životu. Že vztahy mo-
hou být bezpečné. Že jsou pro 
někoho výjimečné,“ vysvětlu-
je Šárka Nácovská z Nadač-
ního fondu Spoluživot.

Hostitelská péče je má-
lo  známá  alternativa k ná-
hradní rodinné péči. Na roz-
díl od adopce či pěstounské 
péče ale dítě nepřichází do 
nového domova na každo-
denní bydlení. Jde o dlouho-
dobý a opakující se kontakt 

s dítětem z dětské-
ho domova, kte-
rý funguje na bá-
zi dobrovolnictví. 
Hostitelskou péči 
může nabízet rodi-
na, pár i jednotli-
vec. Nedoporuču-
je se pro děti mlad-
ší 8 let.

Zájemci o hosti-
telskou péči se mo-
hou obracet na  ko-
ordinátorku zá-
jemců a hostitelku 
Sylvii Slovákovou, 
která má s hosti-
telskou péčí dva-
cet let zkušenos-
tí. Se zájemcem si 
domluví on-line či 
telefonický poho-
vor v délce 60–90 
min.  Před schůzkou  je důležité 
předložení životopisu s fotogra-
fií, krátký motivační dopis a vý-
pis z čistého rejstříku trestů.

  Kontakt na koordinátorku 
Sylvii Slovákovou: sylvie@spo-
luzivot.com, tel.: +420 608 452 
121.                                        (nov)

Jednou z hostitelek je i známá 
herečka Bára Mudrová. Na 
snímku s Honzou, který se stal 
součástí její rodiny.

Magistrát města Mostu hledá 

referenta či referentku  
správy PC sítě, odbor  

informačního systému
Pracovní náplň:
Správa IT systémů a jejich bezpečnost - budeš se starat o to, 
aby naše informační systémy běžely hladce a bezpečně. Tvým 
úkolem bude jejich zprovozňování, nastavování, monitorování 
a diagnostika. Když se objeví nějaký problém, budeš ten nebo ta, 
kdo ho identifikuje, vyřeší a odstraní.
Podpora uživatelů a správa IT infrastruktury - správa uživatelů, 
pracovních stanic, serverů, VoIP, aplikací a databází - to všechno 
budeš mít pod palcem. Budeš zajišťovat bezpečnost dat a hledat 
způsoby, jak naše systémy co nejlépe chránit.
Analýza, návrh a realizace IT řešení - čeká tě analytická práce, 
návrh a realizace aplikací, jejich integrace do informačních sys-
témů, databází a síťového prostředí. Budeš mít na starosti jejich 
správu, testování a údržbu, aby všechno šlapalo, jak má.
Podpora uživatelů a školení - budeš v kontaktu s kolegy a pomá-
hat jim pochopit a správně používat IT systémy. Identifikace je-
jich problémů a požadavků bude klíčová pro efektivní spoluprá-
ci se správci informačních systémů. K tomu patří i příprava plá-
nů, postupů a dokumentace, aby bylo vše přehledné a funkční.
Organizační a administrativní podpora - součástí tvé práce bude 
také příprava a zajišťování jednání Rady a Zastupitelstva města 
Mostu, kde bude potřeba zajistit technickou stránku věci a hlad-
ký průběh.

Obsazení pracovní pozice na dobu NEURČITOU.
Termín pro podání přihlášek končí dne 19. března 2025 ve 
12.00 hodin.

Informace o pracovní pozici poskytne 
Vedoucí oddělení Jaroslav Hejduk: 477 001 333 nebo 724 929 
440, e-mail: Jaroslav.Hejduk@mesto-most.cz
Vedoucí odboru Bc. Radim Mlejnek: 477 001 365 nebo 724 208 
440, e-mail: Radim.Mlejnek@mesto-most.cz
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INSTER – kombinovaná spotřeba elektrické energie je 14,3–18,8 kWh/100 km; kombinované emise CO2 0 g/km. Třída účinnosti CO2: A (WLTP).

Řekněte, kým jste, bez jediného slova: elektrický model Hyundai INSTER to
udělá za vás. Je tak kompaktní a osobitý – stejně jako vy. Tento flexibilní vůz
s dojezdem až 370 km na jedno nabití se vždy přizpůsobí vašim cestovním
plánům a jeho variabilní interiér s lehkostí pojme až 1 059 litrů zavazadel.
Tak se připravte zapůsobit, kamkoli vás cesta zavede. Are you in?

Are you in?

Zcela nový
Hyundai INSTER.

Operativní leasing

6 499 Kč
měs. bez DPH vč. služeb

Autosalon Most s. r. o.
Nad Koridorem 776, 434 01 Most
tel.: 775 42 40 40
www.hyundai-most.com

Filmaři točí v Ústeckém kraji – tentokrát Gertu Schnirch
ÚSTECKÝ KRAJ - V Ústeckém kraji se natáčí další film. Tentokrát se 
jedná o snímek na motivy historického románu Kateřiny Tučkové 
Vyhnání Gerty Schnirch.

První klapka dvoudílného te-
levizního filmu Gerta Schnirch 
padla před pár dny. V Ústeckém 
kraji filmaři strávili celkem osm 
natáčecích dní, a to na zámku ve 
Velkém Březně, v Děčíně a Tep-
licích. Adaptace známého ro-
mánu vzniká v mezinárodní 
spolupráci České televize, spo-
lečnosti Negativ, HBO a ARTE. 
Režie se ujal Tomáš Mašín. Na-
táčení potrvá až do konce červ-
na a jako kulisa ke dvoudílné-
mu seriálu posloužil například 
Zámek Velké Březno na Ús-
tecku, centrum Děčína či Tep-
lic. V regionu se natáčelo cel-
kem osm dní. Hlavní roli Gerty 
Schnirch, kterou budou diváci 
sledovat od jejích sedmnácti až 
do sedmdesáti let, ztvární dvě 
herečky. Mladou Gertu hra-
je členka Činoherního studia 

v Ústí nad Labem Barbora Vá-
chová a  starší Milena Stein-
masslová. V roli Gertiných ro-
dičů se představí Kristýna Ba-
dinková a známý německý he-
rec Johann von Bülow. „To, že se 
filmaři rádi vrací do našeho re-
gionu, víme a moc si toho váží-
me. Máme zde lokace nejrůzněj-
šího druhu, které jsou mnohdy 
neokoukané a pro filmaře láka-
vé. Na druhou stranu některé lo-
kace jsou pro filmařský štáb jis-
totou. V minulosti se na velkob-
řezenském zámku natáčel seri-
ál Já, Mattoni,“ uvedl radní pro 
kulturu Vlastimil Skála, který 
dodal, že nezastupitelnou roli 
s výběrem lokací hraje Filmová 
kancelář Ústeckého kraje. 

Vyhnání Gerty Schnirch je 
rozsáhlý historický román spi-
sovatelky Kateřiny Tučkové. 

Poprvé vyšel roku 2009 a autor-
ka za něj rok poté získala cenu 
Magnesia Litera. Přeložen byl 
již do sedmi jazyků. Autorka se 
inspirovala skutečnou událostí, 
tzv. brněnským pochodem smr-
ti. Příběh přibližuje osud dívky 
z českoněmecké rodiny, která 
se po druhé světové válce stá-
vá obětí divokého odsunu. Ro-
mán klade bolestné otázky viny, 

odplaty a odpuštění mezi Če-
chy a Němci. Mimo to se stá-
váme svědky narušeného vzta-
hu matky a dcery, který pozna-
menalo nejen omezené prostře-
dí, v němž se jako české Němky 
na okraji společnosti pohybo-
valy, ale také vzájemné nepo-
chopení dvou generací a ne-
možnost zprostředkovat osob-
ní zkušenost. 

Ústředním tématem je vy-
hnání. Nejedná se však jen o vy-
hnání jakožto násilné vystrna-
dění Němců z Brna. Jde i o vy-
hnání ven, mimo lidské spole-
čenství, ze skutečného života 
do tristního přežívání všemu 
a všem navzdory. Důležité je 
i téma kolektivní viny, viny in-
dividuální a česko-německých 
vztahů. Příběh se nese v duchu 

kolektivního odsouzení němec-
kého obyvatelstva za činy na-
cistů. Celý příběh se pak dotý-
ká citlivého problému česko-ně-
meckých vztahů po druhé svě-
tové válce. 

Film odvysílá Česká televize 
v roce 2026. Projekt je spolufi-
nancován Evropskou unií for-
mou filmových voucherů Ústec-
kého kraje.                            (nov)

Mladou Gertu hraje členka Činoherního studia v Ústí nad Labem Barbo-
ra Váchová. Foto: Česká televize/Zuzana Panská.

Starší Gertu hraje Milena Steinmasslová.  Foto:  Vlasta Gajdošíková 
Zdroj: Český rozhlas Brno

Hrdinkou roku se stala Michaela Valášková
ÚSTECKÝ KRAJ - Nevládní organizace Fórum 50 %, která usiluje 
o rovné zastoupení žen a mužů ve veřejném životě, vyhlásila vítězky 
soutěže Inspirativní žena.  Zvláštní ocenění získala Michaela Valáš-
ková z Ústeckého kraje.

Cílem ankety je podpořit 
a ocenit ženy, které se aktivně 
angažují ve prospěch svých ko-
munit. 

Mezi šestašedesáti nomino-
vanými byla i ústecká patriot-
ka Michaela Valášková, kte-
rá získala zvláštní ocenění Hr-
dinka regionu. Michaela pomá-
há v rámci uskupení Promyky 
kultivovat veřejný prostor v Ús-

tí nad Labem  od rekonstrukcí 
parků, dětských hřišť, umělec-
kých intervencí po úpravu pod-
chodu v rámci participativní-
ho rozpočtu. „Jsme hrdí, že má-
me v kraji ženy, které ho posou-
vají kupředu a dělají mu dobré 
jméno,“ poděkoval a poblaho-
přál hejtman Ústeckého kraje 
Richard Brabec. 

(nov) Inspirativní žena a hrdinka regionu Michaela Valášková (vpravo).

Ústecký kraj vyhlásil dotační programy
Žádat mohou začínající podnikatelé, sportovci i obce
ÚSTECKÝ KRAJ – Krajští zastupitelé schválili  dotační programy, kte-
ré podporují začínající podnikatele, přípravu projektových záměrů, 
propagaci sportu, obnovu venkova a prevenci kriminality.

Podpora začínajících 
podnikatelů 

Program funguje v různých 
výších od roku 2016. Letos jsou 
v něm alokovány 4 mil. Kč. Mi-
nimální výše dotace na jeden 
projekt činí 50 tis. Kč, maximál-
ní je 200 tis Kč. Poskytnutá do-
tace může pokrýt maximálně 
70  procent celkových uznatel-
ných nákladů projektu.

Podpora přípravy 
projektových záměrů 
Program podporuje vypra-

cování odborné dokumenta-

ce pro obce do 3 000 obyvatel 
v Ústeckém kraji, která bude 
sloužit k realizaci projektových 
záměrů, a tím podpoří plá-
nování a projektovou přípra-
vu obcí. Alokace je stanovena 
na 8 mil. Kč a prostředky bu-
dou poskytovány na investiční 
i neinvestiční projekty. Žadatel 
může v rámci tohoto programu 
podat pouze jednu žádost. Mi-
nimální výše dotace na jeden 
projekt činí 50 tis. Kč, maxi-
mální 200 tis. Kč. Dotace může 
pokrýt maximálně 70 procent 
celkových uznatelných nákla-
dů projektu.

Propagace sportu 
Program je určen na podpo-

ru pořádání sportovních akcí na 
území Ústeckého kraje a na pří-
pravu sportovců z kraje na mezi-
národní sportovní akce. Aloková-
no je 12 mil. Kč. Podpora je roz-
dělena do dvou oblastí. První je 
pořádání sportovních akcí  s mi-
nimální výší dotace 100  tis.  Kč 
a maximální 500  tis.  Kč. Mini-
mální spoluúčast je 50 procent, 
alokováno je 10 mil. Kč. Druhou 
oblastí je soutěžní příprava.  Mi-
nimální výše dotace je 20 tis.  Kč, 
maximální 200 tis. Kč. Spolu-
účast je 30 procent, alokovány 
jsou 2 mil. Kč.

Program obnovy 
venkova 

Podporovány budou investič-
ní i neinvestiční projekty zamě-
řené na obecní úřady, mateřské 
a základní školy, kulturní domy, 
zdravotnická zařízení, místní 
a účelové komunikace, chodní-
ky, služebny obecní policie, ko-
munitní centra, technickou in-
frastrukturu (veřejné osvětlení) 
a workoutové prvky.

Žadatelem mohou být obce 
v Ústeckém kraji s maximálně 
3  000 obyvateli. Výše podpory 
se pohybuje mezi 50 a 90  pro-
centy uznatelných nákladů po-
dle velikosti obce. Došlo k vý-
znamnému navýšení alokace ze 
45 mil. Kč na na 67 mil. Kč.

Podpora prevence 
kriminality 

Podpořeny budou aktivity za-
měřené na prevenci kriminality 
na území Ústeckého kraje.  (nov)
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Zahradní tělocvična, 
místo: Domov pro seniory 
ul. Dvořáka, navrhovatel: 
Jaroslava BLESÁKOVÁ

Místnost pro pohybovou 
aktivitu seniorů, 
místo: Penzion ul. 
Komořanská, navrhovatel: 
Jitka NOVÁKOVÁ

Zelený kout pro klid 
a radost (Mechová stěna), 
místo: Domov pro seniory, 
ul. Barvířská, navrhovatel: 
Jarmila VÁCLAVOVIČOVÁ

Nové lavičky do 
Wolkerovky!, místo: 
Domov pro seniory, ul. 
Wolkerova, navrhovatel: 
Hana LAUDOVÁ

ÁMOS – Digitální 
společník pro lepší 
orientaci a aktivní 
život v domově, místo: 
Domov pro seniory, ul. 
Barvířská, navrhovatel: 
Jarmila VÁCLAVOVIČOVÁ

Samonosná pojezdová 
brána, místo: Penzion, ul. 
Ke Koupališti, navrhovatel: 
Marta ZAJÍČKOVÁ

Harmonie vody a přírody 
(terapeutická zahrada), 
místo: Domov pro seniory, 
ul. Barvířská, navrhovatel: 
Jarmila VÁCLAVOVIČOVÁ

Hlasujte a Hejbněte Mostem! 
MOST – Letošní, 6. ročník participativního roz-
počtu odstartoval už 1. ledna. V tuto chvíli je 
vybráno celkem 18  projektů - 11 projektů pro 
městskou část a 7 projektů pro seniorskou část. 
Město Most ze svého rozpočtu vyčlenilo částku 
4,5 mil. Kč, přičemž 3,7 mil. Kč jsou soustředěny 
na projekty městské a 0,8 mil. Kč je vyčleněno pro 
seniory trvale žijící v zařízeních Městské správy 
sociálních služeb v Mostě. Pokud vás některý zau-
jal, hlasujte pro něj, a to až do 21. března. HLASO-
VÁNÍ JE NUTNÉ PROVÉST V OBOU KATEGORIÍCH 
(v městské, ale i seniorské části), jinak bude hlaso-
vání neplatné. Hlasovat je možné on-line, ale také 
osobně na magistrátu města. Informace podají 
v recepci. Více informací a podrobností k hlasová-
ní najdete na: www.hejbnimostem.cz.               (sol)

Hlasovat můžete pro tyto projekty: MĚSTSKÁ ČÁST

Projekty pro SeNiORSKOu ČÁST

Kuličková dráha, místo: park Hrabák, 
navrhovatel: Martina Špoulová
Návrh se zaměřuje na soubor menších 
kuličkových drah. Kulička by se dala 
zakoupit v automatu a každý (malý i velký 
„kuličkář“) si může zahrát. Kuličku si pak 
vezme s sebou a může ji použít i při další 
hře. Tento koncept je skvělou interaktivní 
zábavou nejen pro děti, ale i pro dospělé.   

Discgolfové hřiště, místo: park 
Šibeník, navrhovatel: Martin Hladký  
Discgolfové hřiště by mohlo sloužit 
jako sportovní a rekreační vyžití pro 
všechny bez rozdílu věku, pohlaví, 
nebo zkušeností s hraním. Přispělo by 
také k revitalizaci parku Šibeník.  

Hřiště pro nejmenší v areálu Benedikt, 
místo: Benedikt, navrhovatel: 
Adéla Paterová Klímová
Projekt počítá se soustavou herních prvků na 
EPDM povrchu, který je měkký a bezpečný. 
V soustavě by byla skluzavka s trojtunelem, 
prvky podporující rovnováhu, představivost 
a koordinaci, „metr“ pro skok do dálky aj., 
dále lavičky pro rodiče či doprovod dětí.

Sluneční hodiny, místo: město Most, 
navrhovatel: Doris Svačinová
Hodiny by zatraktivnily nejenom 
centrum města, ale i zpříjemnily 
pobyt ve městě (turistika).

Rozvesel hřiště v Talichovce, 
místo: ulice V. Talicha, navrhovatel: 
Michaela Benešová
Záměr počítá se street artovým dílem, které 
byl proměnilo nevzhledné hřiště na sídlišti 
Pod Lajsníkem v umělecký a herní plácek.   

Skleník jako kouzelný domeček 
pro rostliny a děti, místo: MŠ Pod 
Lajsníkem, navrhovatel: Šárka Hujová
Záměrem je vybudovat na školní zahradě 
skleník pro děti za účelem podpory 
environmentálního vzdělávání dětí, rozvíjení 
jejich kladného vztahu k přírodě a možnosti 
zapojit se do pěstitelských činností.

Relaxační přístřešky v parku 
u knihovny, místo: park u knihovny, 
navrhovatel: Michaela Benešová
Cílem projektu je doplnění stávajícího 
městského mobiliáře o 2 kusy designových 
přístřešků s relaxační plochou, které 
nabídnou návštěvníkům parku potřebný 
stín a prostor pro odpočinek.

Oprava stávajícího pétanque hřiště 
na Aquadromu, místo: Aquadrom, 
navrhovatel: Josef Houška
Záměrem je propojení návštěvnosti stávajícího 
minigolfu s pétanquem. Možnost, aby stávající 
hřiště splňovalo podmínky pro možnou účast 
v soutěži zřízené Českým svazem pétanque.

Přírodní hřbitov – Návrat ke kořenům 
stromů, místo: městský hřbitov, 
navrhovatel: eva Karabasilová
Záměrem je vytvořit přírodní hřbitov 
připomínající les, kde ke kořenům stromů 
lze ukládat popel zemřelých. Hřbitov nese 
název Les vzpomínek a místo náhrobků jsou 
zde krásné vzrostlé stromy (javory, lípy anebo 
ptačí třešně). Na kmenech stromů jsou jen 
drobné dřevěné cedulky se jmény zemřelých.

Zvelebení hřiště v ulici J. Wolkera, 
místo: ulice Wolkera, navrhovatel: 
Věra Karpíšková
Cílem projektu je zvelebení kruhového 
hřiště v ul. J. Wolkera, které se nachází 
v bezprostřední blízkosti silnice a neposkytuje 
tak dětem vhodné podmínky pro míčové hry.

Prostor pro pořádání nosicích srazů, místo: 
SVČ, navrhovatel: Adéla Paterová Klímová
Záměrem je vybudování ideálního zázemí 
v jedné ze stávajících učeben. Zahrnovat 
by mělo například herní část pro větší děti, 
bezpečný koutek s měkkým povrchem či 
jinou ideální podlahovou krytinou (tatami) 
pro miminka, pohodlné sezení pro kojící 
ženy a místo pro rady a názorné ukázky 
bezpečného a pohodlného nošení dětí.


